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SUMARIO

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno
1.4.4.1.1. Preguntas orais

ı 2379 (11/POP-000283)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana e 18 máis
Sobre as actuacións que está a defender o Goberno galego diante da crise de Alcoa 6560

ı 2566 (11/POP-000307)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para garantir a igualdade de oportunidades e a
presencialidade no bacharelato, na formación profesional e nas ensinanzas especiais, nomeada-
mente no caso do alumnado de segundo de bacharelato 6565

ı 2156 (11/POP-000198)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre as razóns da Estrutura Organizativa de Xestión Integrada de Lugo-A Mariña-Monforte para
acordar a centralización no Centro de Saúde de Fingoi da atención sanitaria que se presta no con-
cello de Lugo os sábados pola mañá 6568

ı 2161 (11/POP-000199)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do pechamento dos locais de explotación sexual,
segundo recomendan as autoridades sanitarias 6571

ı 2175 (11/POP-000200)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a solución prevista pola Consellería de Cultura, Educación e Universidade para resolver a
problemática do alumnado de bacharelato que usa o transporte escolar e que vai carecer dese ser-
vizo no curso 2020-2021 6573

ı 2187 (11/POP-000201)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis
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Sobre a solución prevista polo Goberno galego para o alumnado universitario que ten alugada unha
vivenda pero que non vai ter que facer uso dela durante o tempo no que as universidades deter-
minen a configuración non presencial dos estudos, segundo a evolución da pandemia 6575

ı 2201 (11/POP-000202)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 5 máis
Sobre as prioridades trasladadas polo Goberno galego en materia de augas para acadar financia-
mento europeo con cargo ao programa operativo Feder 2021/2027 e ao programa de reconstrución
Next Generation EUº 6577

ı 2204 (11/POP-000203)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 5 máis
Sobre as prioridades trasladadas polo Goberno galego para aspirar ao financiamento europeo con
cargo ao programa operativo Feder 2021/2027 e ao programa de reconstrución Next Generation
EU co fin de avanzar na transformación dixital do transporte público de viaxeiros 6579

ı 2221 (11/POP-000204)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Abelairas Rodríguez, María Isaura e 3 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo pola Consellería de Política Social para atender as demandas e
denuncias do persoal da residencia de persoas maiores DomusVi de Bembrive, de Vigo, referidas aos
problemas de seguridade e á escaseza de recursos humanos no centro, en especial polas noites

6581
ı 2226 (11/POP-000205)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre a opinión do Goberno galego en relación coa designación dos órganos de goberno do poder
xudicial 6583

ı 2237 (11/POP-000206)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os criterios seguidos polo Goberno galego para a distribución dos fondos do Plan Hurbe en
colaboración coas entidades locais e a elección dos concellos beneficiarios dos convenios asinados

6586
ı 2239 (11/POP-000207)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 3 máis
Sobre os informes da Xunta de Galicia que avalan a concentración da atención sanitaria de toda a
cidade de Lugo, os sábados pola mañá, no Centro de Saúde de Fingoi 6588

ı 2249 (11/POP-000208)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto do remate da distribución discrecional e partidista
de fondos públicos 6590

ı 2295 (11/POP-000210)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a situación na que se atopa o CEIP Praza de Barcelos, de Pontevedra, tras o recorte dunha
liña de educación infantil 6592

ı 2302 (11/POP-000211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a disposición do Goberno galego a iniciar un proceso de recuperación da produción maris-
queira na ría de Ferrol, ao tempo de articular medidas de protección económica e social para as
persoas mariscadoras da ría, con figuras como a do paro biolóxico 6595

ı 2318 (11/POP-000212)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para reverter a situación que está
a padecer a frota palangreira galega, a consecuencia da acumulación de marraxo sen comercializar

6598
ı 2324 (11/POP-000213)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da emisión de novo, en horario de mañá, do blo-
que de contidos educativos emitido na segunda canle da TVG, G2, entre os meses de marzo e xuño

6602
ı 2332 (11/POP-000214)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as alternativas que está a defender a Xunta de Galicia para que os concellos galegos reciban
un trato xusto no que atinxe ao financiamento e acceso aos seus remanentes 6604

ı 2336 (11/POP-000215)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Castro Rey, Paloma
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego respecto do estado no que se atopa a estrada
LU-741 ao seu paso polo concello da Pontenova, no tramo comprendido entre A Pontenova e A
Fonsagrada e que enlaza coa LU-P-1904 6607

ı 2347 (11/POP-000216)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para evitar o cobramento de
comisións abusivas polas entidades bancarias aos seus clientes 6609
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ı 2364 (11/POP-000221)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Francisco Rivera, Juan Carlos
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do baixo nivel de execución orzamentaria que rexis-
tran, a través do Igape, os créditos inicialmente consignados nos orzamentos da Xunta de Galicia
para os anos 2016-2019 6613

ı 2369 (11/POP-000279)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os criterios que está a aplicar a Consellería de Cultura, Educación e Universidade, en tempos
de pandemia, para suprimir paradas de transporte escolar que levan anos funcionando 6615

ı 2377 (11/POP-000282)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para paliar a carencia dun patio exterior ao aire
libre na residencia de persoas maiores de Burela 6617

ı 2390 (11/POP-000284)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para a convocatoria, para o ano 2020, das axudas á
etapa de formación posdoutoral 6619

ı 2393 (11/POP-000285)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Francisco Rivera, Juan Carlos e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da viabilidade do inicio das competicións federadas
de carácter autonómico, en especial no que atinxe aos deportes de contacto, diante dos requisitos
exixidos na Orde, do 17 de setembro, de medidas de prevención fronte á covid-19 6621

ı 2408 (11/POP-000286)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para corrixir as carencias da atención de cirurxía
pediátrica no Complexo Hospitalario Universitario de Ourense 6623

ı 2416 (11/POP-000287)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para rectificar a súa política económica, diante
do impacto que provoca a medio e longo prazo a crise demográfica 6626

ı 2425 (11/POP-000288)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das medidas necesarias para mellorar a atención pe-
diátrica en Vilaboa 6629

ı 2441 (11/POP-000289)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para garantir a igualdade de oportunidades e a
presencialidade no bacharelato, na formación profesional e nas ensinanzas especiais, nomeada-
mente no caso do alumnado de segundo de bacharelato 6632

ı 2446 (11/POP-000290)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para a presentación e posta en marcha cos recursos pre-
cisos do plan de saúde mental anunciado polo presidente da Xunta de Galicia no debate de investidura

6635
ı 2460 (11/POP-000291)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á demora existente no inicio da negociación do réxime
xurídico e sistema retributivo das matronas de Atención Primaria 6637

ı 2465 (11/POP-000292)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da situación actual da conserveira Thenaisie Provoté,
asentada no Grove e coñecida como a fábrica de Rons, e do seu centro adxunto de Mos 6640

ı 2473 (11/POP-000293)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para non procurar unha solución á titularidade dos terreos
portuarios sen uso para a actividade dos portos e que teñen clara natureza urbana 6642

ı 2478 (11/POP-000294)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a defensa na actualidade polo Goberno galego da necesidade de crear o ente público ferro-
viario de Galicia 6644

ı 2484 (11/POP-000295)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Queixas Zas, Mercedes
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da adopción das medidas precisas para
garantir os dereitos lingüísticos das persoas galegofalantes nos seus centros sanitarios 6647
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ı 2489 (11/POP-000297)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de considerar, nas bases reguladoras
do Programa de bono de alugamento social, o número de conviventes como criterio para a fixación
da renda mensual máxima de alugueiro 6650

ı 2498 (11/POP-000298)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da resposta que dan ás necesidades existentes en
Galicia, as listas de espera e os tempos de resolución que hai por provincias, desde que se rexistran
as solicitudes para o inicio dos expedientes de recoñecemento do grao de dependencia 6654

ı 2505 (11/POP-000299)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de mellorar pola Administración pública
autonómica a avaliación da eficacia e eficiencia das políticas públicas diante da situación de restri-
ción financeira que impón a actual crise económica e as perspectivas dunha lexislatura marcada
pola crise sanitaria 6657

ı 2506 (11/POP-000300)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os recursos que posúe Goberno galego para realizar un control da xestión da Administración
pública autonómica, é dicir, da eficacia e eficiencia das políticas públicas autonómicas 6659

ı 2510 (11/POP-000301)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a emisión polo Goberno galego dalgún tipo de pauta, recomendación ou directriz respecto
da organización dos espazos específicos onde se imparten as ensinanzas de formación profesional
para a súa conversión en talleres seguros 6661

ı 2513 (11/POP-000302)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a contía dos recursos orzamentarios que vai achegar o Goberno galego para acometer a re-
cuperación do parque do Pasatempo, de Betanzos

6663
1.4.4.1.2. Preguntas urxentes (art. 155.5)

ı 2570 (11/PUP-000071)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel
Sobre as actuacións que está a defender o Goberno galego diante da crise de Alcoa 6665
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ı 2596 (11/PUP-000072)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego en relación coa situación de Alcoa,
en San Cibrao, na provincia de Lugo 6668

ı 2597 (11/PUP-000073)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 7 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da implantación do Plan de transporte metropolitano
de Galicia na Área metropolitana de Vigo 6670

ı 2603 (11/PUP-000074)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da ruptura das negociacións para a venda das plantas
de Alcoa na Mariña lucense 6673

1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia

ı 2601 (11/POPX-000003)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Caballero Miguez, Gonzalo
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da crise municipal no Concello de Ourense 6676

ı 2602 (11/POPX-000004)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para paliar a crise industrial que está a vivir Ga-
licia, nomeadamente ante a grave situación de Alcoa 6677
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 29 de setembro de 2020, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno
1.4.4.1.1. Preguntas orais

Admisión a trámite polo procedemento de urxencia e publicación

- 2379 (11/POP-000283)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana e 18 máis
Sobre as actuacións que está a defender o Goberno galego diante da crise de Alcoa. 

- 2566 (11/POP-000307)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para garantir a igualdade de oportunidades e a
presencialidade no bacharelato, na formación profesional e nas ensinanzas especiais, nomeada-
mente no caso do alumnado de segundo de bacharelato. 

Admisión a trámite e publicación

- 2156 (11/POP-000198)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre as razóns da Estrutura Organizativa de Xestión Integrada de Lugo-A Mariña-Monforte para
acordar a centralización no Centro de Saúde de Fingoi da atención sanitaria que se presta no con-
cello de Lugo os sábados pola mañá

- 2161 (11/POP-000199)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do pechamento dos locais de explotación sexual,
segundo recomendan as autoridades sanitarias

- 2175 (11/POP-000200)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a solución prevista pola Consellería de Cultura, Educación e Universidade para resolver a
problemática do alumnado de bacharelato que usa o transporte escolar e que vai carecer dese ser-
vizo no curso 2020-2021

- 2187 (11/POP-000201)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis
Sobre a solución prevista polo Goberno galego para o alumnado universitario que ten alugada unha
vivenda pero que non vai ter que facer uso dela durante o tempo no que as universidades deter-
minen a configuración non presencial dos estudos, segundo a evolución da pandemia

- 2201 (11/POP-000202)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 5 máis
Sobre as prioridades trasladadas polo Goberno galego en materia de augas para acadar financia-
mento europeo con cargo ao programa operativo Feder 2021/2027 e ao programa de reconstrución
Next Generation EU

- 2204 (11/POP-000203)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 5 máis
Sobre as prioridades trasladadas polo Goberno galego para aspirar ao financiamento europeo con
cargo ao programa operativo Feder 2021/2027 e ao programa de reconstrución Next Generation
EU co fin de avanzar na transformación dixital do transporte público de viaxeiros

- 2221 (11/POP-000204)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Abelairas Rodríguez, María Isaura e 3 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo pola Consellería de Política Social para atender as demandas e
denuncias do persoal da residencia de persoas maiores DomusVi de Bembrive, de Vigo, referidas aos
problemas de seguridade e á escaseza de recursos humanos no centro, en especial polas noites

- 2226 (11/POP-000205)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre a opinión do Goberno galego en relación coa designación dos órganos de goberno do poder
xudicial

- 2237 (11/POP-000206)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os criterios seguidos polo Goberno galego para a distribución dos fondos do Plan Hurbe en
colaboración coas entidades locais e a elección dos concellos beneficiarios dos convenios asinados

- 2239 (11/POP-000207)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 3 máis
Sobre os informes da Xunta de Galicia que avalan a concentración da atención sanitaria de toda a
cidade de Lugo, os sábados pola mañá, no Centro de Saúde de Fingoi

- 2249 (11/POP-000208)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
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Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do remate da distribución discrecional e partidista
de fondos públicos

- 2295 (11/POP-000210)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a situación na que se atopa o CEIP Praza de Barcelos, de Pontevedra, tras o recorte dunha
liña de educación infantil

- 2302 (11/POP-000211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a disposición do Goberno galego a iniciar un proceso de recuperación da produción maris-
queira na ría de Ferrol, ao tempo de articular medidas de protección económica e social para as
persoas mariscadoras da ría, con figuras como a do paro biolóxico

- 2318 (11/POP-000212)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para reverter a situación que
está a padecer a frota palangreira galega, a consecuencia da acumulación de marraxo sen comer-
cializar

- 2324 (11/POP-000213)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da emisión de novo, en horario de mañá, do blo-
que de contidos educativos emitido na segunda canle da TVG, G2, entre os meses de marzo e xuño

- 2332 (11/POP-000214)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as alternativas que está a defender a Xunta de Galicia para que os concellos galegos reciban
un trato xusto no que atinxe ao financiamento e acceso aos seus remanentes

- 2336 (11/POP-000215)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Castro Rey, Paloma
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego respecto do estado no que se atopa a estrada
LU-741 ao seu paso polo concello da Pontenova, no tramo comprendido entre A Pontenova e A
Fonsagrada e que enlaza coa LU-P-1904

- 2347 (11/POP-000216)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
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Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para evitar o cobramento de
comisións abusivas polas entidades bancarias aos seus clientes

- 2364 (11/POP-000221)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Francisco Rivera, Juan Carlos
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do baixo nivel de execución orzamentaria que rexis-
tran, a través do Igape, os créditos inicialmente consignados nos orzamentos da Xunta de Galicia
para os anos 2016-2019

- 2369 (11/POP-000279)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os criterios que está a aplicar a Consellería de Cultura, Educación e Universidade, en tempos
de pandemia, para suprimir paradas de transporte escolar que levan anos funcionando

- 2377 (11/POP-000282)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para paliar a carencia dun patio exterior ao aire
libre na residencia de persoas maiores de Burela

- 2390 (11/POP-000284)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para a convocatoria, para o ano 2020, das axudas á
etapa de formación posdoutoral

- 2393 (11/POP-000285)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Francisco Rivera, Juan Carlos e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da viabilidade do inicio das competicións federadas
de carácter autonómico, en especial no que atinxe aos deportes de contacto, diante dos requisitos
exixidos na Orde, do 17 de setembro, de medidas de prevención fronte á covid-19

- 2408 (11/POP-000286)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para corrixir as carencias da atención de cirurxía
pediátrica no Complexo Hospitalario Universitario de Ourense

- 2416 (11/POP-000287)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para rectificar a súa política económica, diante
do impacto que provoca a medio e longo prazo a crise demográfica
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- 2425 (11/POP-000288)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das medidas necesarias para mellorar a atención pe-
diátrica en Vilaboa

- 2441 (11/POP-000289)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para garantir a igualdade de oportunidades e a
presencialidade no bacharelato, na formación profesional e nas ensinanzas especiais, nomeada-
mente no caso do alumnado de segundo de bacharelato

- 2446 (11/POP-000290)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para a presentación e posta en marcha cos recursos
precisos do plan de saúde mental anunciado polo presidente da Xunta de Galicia no debate de in-
vestidura

- 2460 (11/POP-000291)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á demora existente no inicio da negociación do réxime
xurídico e sistema retributivo das matronas de Atención Primaria

- 2465 (11/POP-000292)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da situación actual da conserveira Thenaisie Provoté,
asentada no Grove e coñecida como a fábrica de Rons, e do seu centro adxunto de Mos

- 2473 (11/POP-000293)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para non procurar unha solución á titularidade dos terreos
portuarios sen uso para a actividade dos portos e que teñen clara natureza urbana

- 2478 (11/POP-000294)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a defensa na actualidade polo Goberno galego da necesidade de crear o ente público ferro-
viario de Galicia

- 2484 (11/POP-000295)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
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Prado Cores, María Montserrat e Queixas Zas, Mercedes
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da adopción das medidas precisas para
garantir os dereitos lingüísticos das persoas galegofalantes nos seus centros sanitarios

- 2489 (11/POP-000297)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de considerar, nas bases reguladoras
do Programa de bono de alugamento social, o número de conviventes como criterio para a fixación
da renda mensual máxima de alugueiro

- 2498 (11/POP-000298)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da resposta que dan ás necesidades existentes en
Galicia, as listas de espera e os tempos de resolución que hai por provincias, desde que se rexistran
as solicitudes para o inicio dos expedientes de recoñecemento do grao de dependencia

- 2505 (11/POP-000299)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de mellorar pola Administración pública
autonómica a avaliación da eficacia e eficiencia das políticas públicas diante da situación de restri-
ción financeira que impón a actual crise económica e as perspectivas dunha lexislatura marcada
pola crise sanitaria

- 2506 (11/POP-000300)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os recursos que posúe Goberno galego para realizar un control da xestión da Administración
pública autonómica, é dicir, da eficacia e eficiencia das políticas públicas autonómicas

- 2510 (11/POP-000301)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a emisión polo Goberno galego dalgún tipo de pauta, recomendación ou directriz respecto
da organización dos espazos específicos onde se imparten as ensinanzas de formación profesional
para a súa conversión en talleres seguros

- 2513 (11/POP-000302)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a contía dos recursos orzamentarios que vai achegar o Goberno galego para acometer a re-
cuperación do parque do Pasatempo, de Betanzos
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1.4.4.1.2. Preguntas urxentes (art. 155.5)

Admisión a trámite ao abeiro do artigo 155.5 do Regulamento do Parlamento, traslado
á Xunta de Portavoces e publicación

- 2570 (11/PUP-000071)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel
Sobre as actuacións que está a defender o Goberno galego diante da crise de Alcoa

- 2596 (11/PUP-000072)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver o Goberno galego en relación coa situación de Alcoa,
en San Cibrao, na provincia de Lugo

- 2597 (11/PUP-000073)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 7 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da implantación do Plan de transporte metropolitano
de Galicia na Área metropolitana de Vigo

- 2603 (11/PUP-000074)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da ruptura das negociacións para a venda das plantas
de Alcoa na Mariña lucense

1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia

Admisión a trámite, traslado á Xunta de Portavoces e publicación

- 2601 (11/POPX-000003)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Caballero Miguez, Gonzalo
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da crise municipal no Concello de Ourense

- 2602 (11/POPX-000004)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para paliar a crise industrial que está a vivir Ga-
licia, nomeadamente ante a grave situación de Alcoa

Santiago de Compostela, 29 de setembro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 

Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Manuel Antonio Lourenzo 

Sobral, Mª Carmen Aira Díaz, Luis Bará Torres, Iria Carreira Pazos, Daniel 

Castro García, Ramón Fernández Alfonzo, Alexandra Fernández Gómez, María 

González Albert, Mª Carme González Iglesias, Rosana Pérez Fernández, Daniel 

Pérez López, Montserrat Prado Cores, Noa Presas Bergantiños, Mercedes Queixas 

Zas, Paulo Ríos Santomé, Xosé Luis Rivas Cruz e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no artigo 98 no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno polo trámite de urxencia. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada polos últimos acontecementos de bloqueo da situación 

de Alcoa San Cibrao e as súas repercusións para Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde que o 17 de outubro do 2018 a empresa Alcoa anunciara aos cadros de 

persoal de Coruña e Avilés así como publicamente a súa intención de pechar as 

instalacións da empresa foron diversas as demandas das e dos traballadores e os debates 

políticos arredor de como arbitrar unha saída que supoña o mantemento dos postos de 

traballo e da actividade industrial, ao considerar o sector do aluminio como estratéxico. 

Unha preocupación e unha mobilización que se estendeu a Alcoa-San Cibrao, que desde 
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entón tivo enriba a espada de Damocles dun posíbel peche e que afrontou diversos 

episodios de redución da produción. 

No verán de 2020 fóronse precipitando os acontecementos e malia que o 13 de 

agosto Alcoa adoptaba o compromiso de asumir a mediación das administracións galega 

e estatal para unha posíbel compra, a realidade dos feitos posteriores amosou a pouca 

disposición do grupo malia a existencia de ofertas sobre a mesa. 

No momento de asinar esta iniciativa o presidente de Alcoa en España, Álvaro 

Dorado, descartaba que a compañía poida chegar a un acordo con Liberty antes do 27 de 

setembro, data límite. Polo tanto, nestas circunstancias extremas cómpre activar todas as 

alternativas posíbeis para evitar un peche que tería unhas consecuencias brutais e optar 

porque os poderes públicos asuman a necesidade de ter un papel activo na economía e 

apostar pola intervención pública, viábel no ordenamento xurídico galego, estatal e 

europeo. 

 

Por todos estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en 

Pleno polo trámite de urxencia: 

Que actuacións está a defender o goberno galego diante da crise de Alcoa? 

 

Santiago de Compostela, 23 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Ana Pontón Mondelo 
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Olalla Rodil Fernández 

Manuel Lourenzo Sobral 

Mª Carmen Aira Díaz 

Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Daniel Castro García 

Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez 

María González Albert 

Mª Carme González Iglesias 

Rosana Pérez Fernández 

Daniel Pérez López 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Mercedes Queixas Zas 

Paulo Ríos Santomé 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 23/09/2020 13:01:08 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 23/09/2020 13:01:12 
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Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 23/09/2020 13:01:21 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 23/09/2020 13:01:29 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 23/09/2020 13:01:38 

 

Iria Carreira Pazos na data 23/09/2020 13:09:40 

 

Daniel Castro García  na data 23/09/2020 13:09:56 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 23/09/2020 13:10:06 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 23/09/2020 13:10:20 

 

María González Albert  na data 23/09/2020 13:10:29 

 

María do Carme González Iglesias na data 23/09/2020 13:10:38 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 23/09/2020 13:10:49 

 

Daniel Pérez López  na data 23/09/2020 13:11:01 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 23/09/2020 13:11:17 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 23/09/2020 13:11:27 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 23/09/2020 13:11:38 
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Paulo Ríos Santomé  na data 23/09/2020 13:11:49 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 23/09/2020 13:11:59 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 23/09/2020 13:12:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral, Daniel Castro García e Mercedes 

Queixas Zas, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 98 no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, relativa á discriminación 

do alumnado de bacharelato con ensino semipresencial. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada pola necesidade de adoptar medidas urxentes diante do 

inicio do curso escolar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A consellaría de educación publicou o 16 de setembro de 2020, data inicialmente 

prevista para o inicio do curso, unha orde que prevé a posibilidade de ensinanza 

semipresencial, con carácter excepcional, nas ensinanzas de bacharelato, formación 

profesional e ensinanzas de réxime especial. 

Segundo os datos dispoñíbeis, esta modalidade implantouse en varios  institutos 

de Galiza, varios da cidade de Pontevedra e tamén noutros como IES como o Castro 

Alobre en Vilagarcía de Arousa, provocando o malestar e a protesta de nais e pais e do 

alumnado, por entender que se produce unha situación de discriminación con respecto á 

maioría dos institutos de Galiza debido á redución de xornada  lectiva de 32 a 15 horas 
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semanais. Ademais, nalgúns casos as clases serán en horario de tarde, o que dificulta a 

conciliación con outras actividades educativas e deportivas. 

Esta situación de docencia semipresencial supón unha evidente desigualdade no 

acceso á educación e un grave prexuízo para a alumnado, que non vai dispoñer de 

atención educativa on line nas 17 horas restantes. E ademais, constitúe un evidente 

incumprimento da normativa vixente, que establece a docencia de 32 horas nos cursos 

de bacharelato. Este feito ten unha maior relevancia no  Bacharelato, xa que o 

estudantado ten que presentarse á ABAU e a menor carga lectiva e redución da docencia 

presencial pode ter unha incidencia directa na preparación dunhas probas que son 

decisivas para o futuro. 

A solución implantada pola administración educativa responde unicamente a un 

criterio de aforro económico: en lugar de facer desdobres e contratar máis profesorado, 

recórrese a solucións de ensino low cost como a semipresencialidade con horario 

reducido ou a colocación de mamparas. 

Ademais dos evidentes prexuízos para o alumnado que leva consigo esta 

medida, está a producir como efecto derivado perverso o transvase de alumnado de 

bacharelato para centros privados. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que medidas vai poñer en marcha o goberno galego para garantir a igualdade e a 

presencialidade no bacharelato, FP e ensinanzas especiais, e nomeadamente no caso do 

alumnado de segundo de bacharelato? 
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Santiago de Compostela, 28 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 28/09/2020 12:14:39 

 

Daniel Castro García  na data 28/09/2020 12:14:44 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 28/09/2020 12:14:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Carmen Aira Díaz, Montserrat Prado Cores e 

Daniel Castro García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O día 15 de setembro a Xerencia da EOXI de Lugo, Cervo, Monforte fixo 

pública a decisión de centralizar a asistencia sanitaria que se dá os sábados pola mañá 

no Concello de Lugo nun único centro de saúde da cidade, o de Fingoi, no que se 

centralizará todo o persoal dos centros de saúde de Lugo para dar asistencia a unha 

poboación que se achega aos 100.000 habitantes. 

Esta decisión, adoptada de maneira unilateral pola dirección da EOXI, fará que 

nun mesmo espazo traballen, de maneira conxunta, as equipas completas de seis centros 

de saúde (Fingoi, Sagrado Corazón, A Milagrosa, Illas Canarias, Praza de Ferrol e San 

Roque). Ademais, a centralización da atención á poboación en Fingoi, obrigará a unha 

parte importante da poboación local a desprazarse até un barrio periférico para recibir 

asistencia, incluídas as parroquias do rural de Lugo. 

Así mesmo, a dirección da EOXI non negociou co persoal dos centros de saúde 

nin coas organizacións sindicais que o representan unha decisión que supón importantes 

mudanzas nas súas condicións de traballo. 
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Centralizar a atención sanitaria da poboación nun único centro de saúde é unha 

decisión que merma a calidade do servizo público, que debe garantir a proximidade, e 

supón un prexuízo para a veciñanza en calquera situación. Porén, aínda é máis 

cuestionábel nun contexto coma o actual marcado pola pandemia da COVID-19. 

É evidente que nunha situación de emerxencia sanitaria na que de maneira 

acertada se teñen implantado importantes medidas de distanciamento físico e limitación 

de aforos, acumular persoal e pacientes nun único centro de saúde supón unha 

importante contradición que mesmo podería pór en risco ao persoal e ás persoas 

usuarias. 

Neste senso, para o Bloque Nacionalista Galego resulta incomprensíbel e 

inaceptábel esta centralización que non é senón un chanzo máis no empeoramento da 

grave situación da Atención Primaria en Galiza que adoece de falta de recursos 

económicos, materiais e humanos. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Por que razón a EOXI de Lugo-A Mariña-Monforte decidiu centralizar a 

atención sanitaria do Concello de Lugo os sábados pola mañá no Centro de Saúde de 

Fingoi? 

 

Santiago de Compostela, 17 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Daniel Castro García 
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Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 18/09/2020 10:27:48 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 18/09/2020 10:27:51 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/09/2020 10:28:02 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/09/2020 10:28:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noa Díaz Varela, Isaura Abelairas Rodríguez, Marina Ortega Otero e 

Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Ante a crise da COVID-19 hai que tomar todas as medidas que protexan a 

saúde e aos sectores de poboación máis desfavorecidos. A crise da COVID-

19 fixo saltar as alarmas sanitarias en moitos sectores e ámbitos sociais e 

económicos e, recentemente, comunidades autónomas como Castela-A 

Mancha, Cataluña ou Estremadura adoptaron a decisión de pechar locais de 

prostitución, prostíbulos, nos que se pon en perigo a saúde das mulleres e 

desde onde resulta moi complicado, senón imposible, seguir o rastrexo de 

contaxios producidos neses establecementos. No Grupo Parlamentario 

Socialista consideramos axeitada esa decisión polos posibles riscos 

sanitarios que se puidesen provocar, ademais de que mantemos un 

compromiso claro cos dereitos e liberdades das mulleres contrario a 

prostitución como forma de escravitude e de violencia que atenta contra os 

dereitos humanos. 

 

Todas as decisións que defendan a saúde fronte á COVID-19 son 

importantes, e desde logo protexer a saúde das mulleres é imprescindible. 

A COVID-19 implica enormes riscos nos prostíbulos. Certo é que non 

existen datos fiables acerca da realidade dos locais de prostitución en 

Galicia, entre outras cuestións porque a Administración autonómica non 

abordou o tema con interese, apelando ás fórmulas legais que son utilizadas 

por cada un destes establecementos, tan variadas como complicadas de 

fiscalizar. 

 

Se ben o desexable sería que logo da recomendación das autoridades 

sanitarias de pechar pola pandemia este tipo de locais de explotación sexual 

esa decisión se convertese en definitiva, recoñecéndose así o dereito á 

dignidade e liberdade que temos todas as mulleres, apelamos nesta ocasión 

á pandemia para reclamar a clausura dos prostíbulos en Galicia polo risco 

que implican para a saúde, ademais de que sempre defendamos a liberdade 

e dereitos das mulleres fronte a calquera tipo de explotación sexual.  
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A orde de peche debe ir, iso si, acompañada dunha liña de acción urxente 

de asistencia, dotada cos suficientes recursos económicos, dirixida ás 

mulleres que alí son explotadas sexualmente e que contemple ferramentas 

para solucións inmediatas. Esas mulleres quedan nunha situación de total 

desamparo legal, con circunstancias vitais, económicas e sociais, 

terriblemente complicadas que precisan do apoio e acompañamento dos 

poderes públicos. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta 

para o seu debate en Pleno: 

 

Pensa o Goberno galego pechar os prostíbulos de explotación sexual que 

por mor da pandemia poñen en risco a saúde das mulleres, tal e como 

recomendan as autoridades sanitarias? 

 

 

Pazo do Parlamento, 18 de setembro de 2020 

 

 

 Asdo.: Noa Díaz Varela 

   Isaura Abelairas Rodríguez 

   Marina Ortega Otero  

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialista de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 18/09/2020 10:26:51 

 
María Isaura Abelairas Rodríguez  na data 18/09/2020 10:27:10 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/09/2020 10:28:05 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/09/2020 10:28:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 
 

Que o inicio do curso 2020/2021 vén precedido por un nivel de incerteza sen 

precedentes como consecuencia da pandemia provocada pola Covid-19 e tamén  da 

actuación errática e indefinicións da Consellería de Educación, Universidade e Cultura é 

algo que na data de presentación desta iniciativa parece fóra de toda cuestión. 

 

Tería sido necesario, mesmo imprescindible, prever diferentes escenarios aos que se 

adaptar dependendo das circunstancias sanitarias que se poidan dar. A proba de que esa 

previsión era pertinente é que varias comunidades autónomas a fixeron ao longo dos 

meses de xullo e agosto, previos ao inicio de curso. 

 

O último feito protagonizado por esta consellería é a publicación no DOG do 17 de 

setembro da Orde do 16 de setembro de 2020 pola que se ditan instrucións sobre o 

comezo do curso académico 2020/21 e pola que se modifica a Orde do 25 de xuño de 

2020 pola que se aproba o calendario escolar para o curso 2020/21 nos centros 

docentes sostidos con fondos públicos na Comunidade Autónoma de Galicia. 

 

Esta orde prevé no seu artigo 3, apartado 4 o desdobramento de grupos como medida 

organizativa posible no caso de que non poida manterse a distancia de 1,5 metros entre 

as persoas no centro educativo. Esta posibilidade que tiña que ser tido contemplada, por 

obvia, con moita máis anterioridade supón que centros con un elevado número de 

alumnos estean a optar por establecer horarios diferenciados para a educación 

secundaria obrigatoria (matinal) e bacharelato (vespertino) para, precisamente, levar a 

cabo desdobramentos. 

 

Esta modalidade organizativa supón un problema para o alumnado de bacharelato e as 

súas familias xa que, como é sabido, empregaban os transportes escolares dos centros 

conxuntamente co alumnado de educación secundaria obrigatoria. Obviamente ese uso 

simultáneo non se poderá levar a cabo neste curso no caso de horarios diferenciados. 

 

Aínda que se sabe que o bacharelato non é unha etapa educativa obrigatoria e polo tanto 

o alumnado non ten dereito ao uso do transporte escolar, é sobradamente coñecido que o 

alumnado que o cursa emprégao e así se recoñece como posibilidade nas sucesivas 

instrucións sobre a xestión do servizo de transporte escolar que veñen establecendo que 

o alumnado de bacharelato, ciclos formativos medios e superiores de FP e programas 

similares aínda que non ostenta a condición de usuario lexítimo do transporte escolar, 

pode excepcionalmente facer uso do transporte escolar gratuíto, sempre que concorran 
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os seguintes requisitos: que existan prazas vacantes, que non comporte a modificación 

das rutas, que non supoña a creación de novas paradas e que non incremente a duración 

do traxecto. É neste contexto no que se asume que o alumnado de bacharelato,  ciclos 

formativos medios e superiores de FP e programas similares ten transporte escolar 

gratuíto. 

 

Cómpre que se dea unha solución a esta problemática xa que, en moitos casos, o 

alumnado de bacharelato nin sequera ten a posibilidade de empregar un transporte 

público tanto para iniciar as clases nin para retornar aos seus domicilios. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 

É consciente a Consellería de Educación, Universidade e Cultura da situación na que se 

atopa o alumnado de bacharelato  que usa o transporte escolar en centros nos que se 

impartirán as ensinanzas de bacharelato en horario diferenciado da educación 

secundaria obrigatoria e que carecerá de transporte escolar no curso 2020/21? 

 

 

Pazo do Parlamento, 18 de setembro de 2020 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 18/09/2020 11:02:40 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 18/09/2020 11:02:55 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela,  Luís Manuel Álvarez Martínez e Paloma Castro Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral  en Pleno. 

 

A crise da Covid-9 afectou significativamente de maneira negativa a moitos 

sectores da poboación galega, minguando a capacidade adquisitiva de familias 

que viron reducidos os seus ingresos na súa actividade económica ou noutros 

casos atopándose de maneira repentina nunha situación de desemprego. 

 

Esta situación derivou sen dúbida en graves dificultades para sufragar os gastos 

de desprazamento ou vivenda que supoñen ter un fillo ou filla (ou varios) 

estudando en calquera das tres universidades públicas galegas. 

 

O problema agrávase co clima de incerteza no que se move toda a contorna 

educativa, que se ve obrigada a ir modificando os seus protocolos sanitarios e de 

seguridade en función das distintas casuísticas que se van producindo. Así, as 

universidades presentaron hai meses os seus plans de continxencia de acordo a 

distintos escenarios pandémicos e agora, xa co comezo do curso académico, 

iranos implementar en función da situación sanitaria e das posibilidades que 

existan na colaboración necesaria con outras entidades que teñen os seus propios 

protocolos. 

 

Este marco incerto no que se moven as institucións universitarias afecta de 

maneira moi directa á comunidade estudantil, que no mes de xuño tiña unhas 

necesidades de alugueiro de vivenda que hoxe, segundo os novos protocolos, 

poden non ser xa oportunas. Existen carreiras que acaban de anunciar unha 

semipresencialidade con asistencia ás clases moi escasa ou ben a non 

presencialidade, pero que non renuncian a volver á normalidade cando isto sexa 

posible. Deste xeito, alumnado matriculado neses estudos atópase de repente coa 

obriga de pagar un alugueiro dunha vivenda que neste momento non precisa pero 

pode que si máis adiante. 

 

A Xunta de Galicia convoca cada ano unha liña de axudas destinadas ao 

alumnado do sistema universitario galego que, por causas sobrevidas e 

imprevistas ocorridas ao longo do curso académico, teña dificultades económicas 

para continuar os seus estudos. Porén, esta liña de axudas, para a que o prazo de 

solicitude rematou en xullo, non inclúe esta situación excepcional da Covid-19 
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nin a provisionalidade da configuración académica das carreiras que inflúe 

directamente en cuestións loxísticas para o alumnado como pode ser o alugueiro. 

 

Do mesmo xeito, a cancelación dos alugueiros por parte da comunidade 

estudantil nas cidades sedes universitarias influiría negativamente na súa propia 

economía local. 

 

Diante desta situación anormal de provisionalidade, ao Grupo Parlamentario do 

PSdeG parécenos axeitado que desde o Goberno galego se estableza unha liña de 

axudas, proporcionais e provisionais, para ese alumnado que xa tiña alugada 

unha vivenda para cursar os seus estudos universitarios pero que, dadas as 

circunstancias pandémicas actuais e a organización académica das carreiras 

formulada posteriormente, non van ter que facer uso del ata que se normalice a 

situación de pandemia e as universidades públicas galegas adopten outros 

criterios. Deste xeito, contribuiríase a aliviar a precaria situación económica de 

moitas familias galegas. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta: 

 

Ten pensada algunha solución o Goberno galego para o alumnado universitario 

que ten alugada unha vivenda pero que, recén adoptada a semipresencialidade ou 

non presencialidade dos estudos por parte das universidades galegas, non vai ter 

que facer uso dela durante un tempo determinado, en función de como transcorra 

a pandemia? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de setembro de 2020 

 

  
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 18/09/2020 11:07:52 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 18/09/2020 11:08:08 

 

Paloma Castro Rey  na data 18/09/2020 11:08:21 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

  
Á Mesa do Parlamento 
  
Martín Fernández Prado, Elena Cándia López, Ramón Carballo Páez, Marta 
Fernández-Tapias Nuñez, Marisol Díaz Mouteira, Daniel Vega Pérez e Borja Verea 
Fraiz deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa a seguinte Pregunta oral en Pleno. 
 
 
Responsables do Goberno galego mantiveron recentemente encontros de traballo con 
representantes da Comisión Europea. Nunha das xuntanzas celebradas participaron, 
concretamente por parte da Xunta, representantes da Consellería de Infraestruturas e 
Mobilidade e, por parte da Comisión Europea, a directora de Calidade de Vida da 
Dirección Xeral de Medio Ambiente, Verónica Manfredi. Segundo se fixo público, foi un 
encontro no que se avaliou a posibilidade de desenvolver proxectos susceptibles de ser 
cofinanciadas cos fondos do programa operativo Feder 21/27 e do programa de 
reconstrución Next Generation UE, creado a consecuencia da covid-19.  
 
As iniciativas encamiñadas a lograr unha xestión máis sostible e eficiente do ciclo da 
auga no novo contexto climático son algúns dos proxectos trasladados polo Goberno 
galego para beneficiarse destes fondos europeos, por estar en liña cos programas de 
crecemento verde da Comisión Europea. 
 
Afondar en plans que permitan garantir o abastecemento de auga á poboación, incluso 
en momentos de seca, minimizando as fugas, por exemplo, e mellorar a eficiencia dos 
sistemas de saneamento, eliminando as infiltracións que impiden o óptimo 
funcionamento das depuradoras, son algunhas das liñas de actuación presentadas polo 
Goberno galego para aspirar ao financiamento europeo.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 
orais en pleno: 
 
Que prioridades ten trasladado o Goberno galego en materia de augas de cara a 
acadar financiamento europeo a cargo do programa operativo Feder 21/27 e do 
programa de reconstrución Next Generation UE?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 18 de setembro de 2020. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Fernández Prado na data 18/09/2020 14:26:57 

 
María Elena Candia López na data 18/09/2020 14:27:12 

 
Ramón Carballo Páez na data 18/09/2020 14:27:24 

 
Marta María Fernández-Tapias Núñez na data 18/09/2020 14:27:46 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 18/09/2020 14:27:59 

 
Daniel Vega Pérez na data 18/09/2020 14:28:11 

 
Borja Verea Fraiz na data 18/09/2020 14:28:32 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
pl

ec
uX

xe
w

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

6578

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROplecuXxew9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
Á Mesa do Parlamento 
  
Martín Fernández Prado, Elena Cándia López, Ramón Carballo Páez, Marta 
Fernández-Tapias Nuñez, Marisol Díaz Mouteira, Daniel Vega Pérez e Borja Verea 
Fraiz deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Popular, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa a seguinte Pregunta oral en pleno. 
 
 
Responsables do Goberno galego mantiveron recentemente encontros de traballo con 
representantes da Comisión Europea. Unha das xuntanzas celebradas foi, 
concretamente, co director xeral adxunto da Dirección Xeral de Política Rexional da 
Comisión Europea, Normunds Popens, e tivo como obxectivo trasladar proxectos que a 
Xunta, e máis concretamente a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, considera 
susceptibles de ser cofinanciados cos fondos do programa operativo Feder 21/27 e do 
programa de reconstrución Next Generation UE, creado a consecuencia da covid-19.  
 
Entre as iniciativas trasladadas destacan aquelas dirixidas a impulsar unha mobilidade 
máis sustentable, máis verde e dixitalizada, afondando na transformación dixital do 
transporte público de viaxeiros, en liña co Pacto Verde Europeo. 
 
Seguir afondando na dotación de infraestruturas viarias máis sostibles, seguras e 
adaptadas ao cambio climático, así como mellorar a información dos servizos de 
transporte, para que sexan máis eficientes e útiles aos cidadáns, son algunhas das 
liñas de actuación propostas pola Xunta ante a Comisión Europea para aspirar a 
financiamento comunitario.   
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 
orais en pleno: 
 
Que prioridades ten trasladado o Goberno galego para aspirar ao financiamento 
europeo a cargo do programa operativo Feder 21/27 e do programa de reconstrución 
Next Generation UE para avanzar na transformación dixital do transporte público de 
pasaxeiros? 
 
Santiago de Compostela, 18 de setembro de 2020. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Fernández Prado na data 18/09/2020 14:37:52 

 
María Elena Candia López na data 18/09/2020 14:38:21 

 
Ramón Carballo Páez na data 18/09/2020 14:38:41 

 
Marta María Fernández-Tapias Núñez na data 18/09/2020 14:38:53 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 18/09/2020 14:39:10 

 
Daniel Vega Pérez na data 18/09/2020 14:39:24 

 
Borja Verea Fraiz na data 18/09/2020 14:39:46 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Isaura Abelairas Rodríguez, Leticia Gallego Sanromán, Marina Ortega 

Otero e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Pleno. 

 

A residencia DomusVi de Bembrive en Vigo sufriu neste mes de setembro un 

asalto en plena noite. Unhas instalacións que xa viviron noutras ocasións asaltos 

semellantes e que amosan unha vez máis a situación de desamparo tanto para 

traballadoras e traballadores como para as 150 persoas usuarias da mesma. Cabe 

lembrar, que esta residencia é de titularidade pública e, polo tanto, 

responsabilidade directa da Xunta de Galicia que debe garantir e esixir uns 

mínimos á concesionaria DomusVi.  

 

A situación afastada do núcleo urbano da residencia, no medio do monte, e a falta 

de seguridade e escaso persoal especialmente na quenda de noite derivan nun 

clima de medo que veñen denunciando persoas traballadoras e familiares de 

usuarios e usuarias.  

 

Compre lembrar que foi á chegada desta concesionaria no 2012 cando se decide -

e o Goberno autonómico permite- despedir ao servizo de seguridade que ata 

entón viña vixiando as instalacións en beneficio de persoas usuarias e 

traballadoras.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Que fixo a Consellería de Política Social para atender as demandas e denuncias 

do persoal desta residencia perante os problemas de seguridade e de recursos 

humanos especialmente polas noites? 

 

  Pazo do Parlamento, 21 de setembro do 2020 

 

  Asdo.: Isaura Abelairas Rodríguez 

    Leticia Gallego Sanromán 

    Marina Ortega Otero 

    JulioTorrado Quintela 
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  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Isaura Abelairas Rodríguez  na data 21/09/2020 10:39:32 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 21/09/2020 10:39:39 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/09/2020 10:39:46 

 
Julio Torrado Quintela  na data 21/09/2020 10:39:57 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No mes de decembro de 2018 expirou o mandato do actual Consello Xeral 

do Poder Xudicial, órgano máximo de goberno do poder xudicial, do que dependen 

no só a organización dos xulgados e tribunais, senón mesmo o nomeamento das 

maxistradas do Tribunal Supremo, ou das persoas que presidirán as salas do   

Tribunal Supremo, ou das presidencias dos Tribunais Superiores de Xustiza ou 

Audiencias Provinciais. 

Así, unha vez máis, a pesares de que o mandato é para un período de 5 anos 

as actuais vocais do CXPX estarán no exercicio desas funcións un mínimo dun 40% 

máis do tempo que legalmente correspondería. Dicimos mínimo pois nada asegura 

que esta situación de interinidade non se prorrogue indefinidamente. 

Tal situación de bloqueo, alén dun flagrante incumprimento dos principios  

democráticos máis elementais, ven evidenciar a vontade de controlar “pola porta de 

atrás” á Administración de Xustiza, tentar servirse da Administración de Xustiza, no 

canto de servir á Administración de Xustiza. Curiosamente tal situación de parálise 

na renovación do CXPX se esta a producir cando pende sobre o mesmo, entre 
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outras, a cobertura de 3 prazas na Sala do Penal do Tribunal Supremo, no que 

actualmente se substancian recursos de casación de coñecidos casos de corrupción. 

Resulta plausible, por coherente e saudable, que un órgano interino e en funcións 

non realice nomeamentos permanentes e  irrevogábeis. 

Sen discutir que dado que a Xustiza emana do pobo, sexa  a representación 

do pobo a quen corresponda designar ás persoas que deben administrar e organizar o 

Poder Xudicial, non pode ser que tal designación poda ficar á vontade exclusiva 

dunha ou dúas forzas políticas, ou mesmo que un só partido político por motivos 

descoñecidos poda ser abondo para impedir a ordinaria renovación do órgano 

máximo de goberno do Poder Xudicial, ou mesmo que estando en funcións, dependa 

da exclusiva vontade deste continuar en exercicio das súas facultades ordinarias para 

a provisión dos máis altos, e ás veces delicados, postos en distintos órganos 

xurisdicionais . Non contribúe a  boa saúde democrática  que poda existir a 

percepción cidadá  que un maxistrado ou maxistrada ocupa un posto no poder 

xudicial, non xa polos seus méritos ou capacidade, senón pola a súa afinidade cun 

concreto partido político. Esta aparencia, seguramente infundada, prexudica tanto a 

persoa como o que é máis importante ao propio Poder Xudicial. 

Por outra banda resulta dificilmente entendible como nun estado 

pretendidamente descentralizado -que o propio Presidente da Xunta de Galiza non 

dubidou en cualificar como federal- órgano de goberno dun dos poderes do estado 

estea na súa constitución totalmente centralizado e, no caso que os atinxe,  ao 

Parlamento de Galiza. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en 

Pleno: 

Concorda o Goberno Galego coa realidade de que un grupo político poda 

bloquear indefinidamente a  renovación do órgano máximo de goberno do poder 

xudicial, e que o nomeamento do poder xudicial en Galiza fágase sen intervención 

ou proposta do Parlamento de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 21 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 21/09/2020 11:16:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Segundo información dispoñíbel na web da Xunta de Galicia (Rexistro de 

Convenios), a Consellaría de Medio Ambiente asinou no presente ano 2020 diversos 

convenios con concellos para financiar obras en materia de urbanismo. Desde o mes de 

xaneiro de 2019 ate o mes de xuño de 2020 constan  neste rexistro 75 convenios para 

este tipos de obras, encadradas no chamado plan hUrbe, concretamente na liña de 

“Posta en valor do plan hURBE en colaboración coas entidades locais da Comunidade 

Autónoma”. 

Nos textos dos convenios figura unha explicación tipo para a sinatura dos 

mesmos mais non se explica por que se acode a esta figura e non a un procedemento 

aberto e transparente, no que as entidades locais poidan concorrer para obter 

financiamento para este tipo de obras. 

Na relación de convenios asinados danse unha serie de coincidencias que non 

poden ser froito da casualidade ou do azar. Mais ben poñen de relevo un modus 

operandi que se caracteriza pola falta de transparencia e polo uso partidista das 

institucións. 
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Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que criterios segue a Xunta de Galiza para reparto de fondos do Plan hUrbe en 

colaboración con concellos e que criterios segue para a escolla dos concellos 

beneficiarios dos convenios que se asinan? 

 

Santiago de Compostela, 21 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 21/09/2020 12:59:49 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 21/09/2020 12:59:52 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/09/2020 12:59:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela 

e Marina Ortega Otero, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Pleno. 

Nas recentes datos vense de coñecer a decisión da Xunta de Galicia de 

concentrar, os sábados pola mañá, a atención sanitaria de toda a cidade de Lugo 

no centro de saúde de Fingoi. Esta concentración acumulará a atención sanitaria a 

unha poboación de 100.000 pacientes nun só centro de saúde, cuestión que non 

ten antecedentes na xestión sanitaria dos últimos tempos en ningunha poboación 

de Galicia. 

A decisión, non consensuada nin informada á inmensa maioría dos/as 

profesionais, concentra a atención de 6 centros de saúde da cidade de Lugo nun 

entorno periférico, acumulando a atención nun só edificio co que, 

previsiblemente, fará máis complicados os protocolos anti-Covid e o importante 

cumprimento das maiores medidas sanitarias posibles fronte á pandemia. 

Na comunicación da decisión non é coñecido, tampouco, o obxectivo principal 

que se trata de conseguir, nin as motivacións que levan a tomar esta 

determinación. A atención primaria na cidade de Lugo, como nos demais puntos 

de Galicia, vén sufrindo unha perda de capacidade asistencial froito dunha 

década de recortes en persoal e recursos humanos, ademais da baixa e 

enlentecida dotación de novas infraestruturas. En Lugo, o moi prometido pero 

aínda non realizado centro integral de saúde no Barrio da Residencia contribuiría 

a desafogar (e non acumular) a atención sanitaria. Ademais unha política de 

persoal que formase progresivamente máis profesionais, para logo poder 

incorporalos ao sistema, sería un elemento que contribuiría a poder manter a 

atención sanitaria próxima nas mellores condicións posibles. Non entanto, esta 

situación provocada xera deficiencias que, agora, deben ser tratadas de ocultar 

con decisións como estas. 

Por iso os deputados e as deputadas que asinan preguntan: 

Con que informes conta a Xunta de Galicia que avalen a concentración sanitaria 

no centro de saúde de Fingoi? 
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 Pazo do Parlamento, 21 de setembro de 2020 

  

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/09/2020 13:11:59 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 21/09/2020 13:12:13 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/09/2020 13:12:29 

 

Marina Ortega Otero  na data 21/09/2020 13:12:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Resulta habitual ver na prensa referencias a reunións de conselleiros e 

conselleiras con alcaldías do PP no que anuncian a sinatura de convenios ou a concesión 

de axudas da Xunta para a realización de investimentos en materia de infraestruturas, 

equipamentos, medio ambiente, servizos, etc. Periodicamente tamén se dan a coñecer os 

convenios asinados polas consellarías e os concellos, a través dos cales se fai a 

asignación de fondos públicos sen ningún criterio obxectivo de reparto. 

Por outra parte, o goberno galego utiliza habitualmente o procedemento de 

convocatoria de subvencións a entidades locais en concorrencia non competitiva, o que 

non garante un trato xusto para os concellos. 

Nos últimos anos, a FEGAMP elaborou diversos documentos sobre o 

financiamento local, a transferencia de recursos da Xunta aos concellos, as 

convocatorias de subvencións ou a necesidade de aprobar unha lei de facendas locais, 

sen que ningunha destas propostas fose atendida pola Xunta de Galiza. 

Detrás deste modus operandi do goberno galego hai unha intención clara: 

manter a utilización partidista da Xunta para favorecer a concellos do PP na distribución 

dos fondos públicos. 
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Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Ten previsto a Xunta de Galiza acabar coa distribución discrecional e partidista 

dos fondos públicos? 

 

Santiago de Compostela, 21 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 21/09/2020 13:51:03 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/09/2020 13:51:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Daniel Castro García e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, sobre a situación na que se atopa o CEIP Praza de Barcelos 

tralo recorte dunha liña de educación infantil. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O CEIP Praza de Barcelos de Pontevedra vén de sufrir un novo recorte por parte 

da Consellaría de Educación no cuarto curso da Educación Infantil. Trátase dun centro 

urbano que  até o de agora contaba con dúas liñas de educación infantil para o alumnado 

de 3 anos mais, xusto neste inicio de curso, unha desas liñas foi suprimida.  

Se ben a Xunta de Galiza xustificou o recorte desta liña nunha previsión inicial 

de matrícula que era naquel entón de 19 alumnos; na actualidade o CEIP Praza de 

Barcelos conta cun total de 23 alumnos e alumnas matriculadas e é probábel que co 

paso dos días sexan cando menos 25, por se tratar dun centro que recibe cada ano 

alumnado co curso xa iniciado.  

O acontecido no CEIP Barcelos evidencia que alén de os recortes educativos da 

Xunta de Galiza non seren admisíbeis xa en contextos de normalidade académica; moito  

menos o son nun contexto de pandemia como é o da COVID-19. Situación esta,  

denunciada polos representantes das nais e pais cando sinalan que “xusto no momento 

no que máis precisabamos esta unidade, nola suprimen” 
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O CEIP Barcelos é un centro que ademais conta con espazos dabondo para que 

esta segunda liña poida recuperarse polo que non é comprensíbel que neste momento, 

no que as autoridades educativas deberían estar velando pola redución das ratios, leven 

adiante recortes van xusto na dirección contraria e que masifican as aulas. 

Para o Bloque Nacionalista Galego é evidente que o acontecido no CEIP de 

Barcelos afonda no cúmulo de irresponsabilidades e improvisacións do goberno galego 

ante o inicio de curso. Un inicio de curso que o goberno galego tivo 6 meses para 

preparar mais non o fixo, deixando á comunidade educativa nunha situación de absoluto 

abandono. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Cre o Goberno galego que suprimir unidades e incrementar ratios de educación 

infantil ata os máximos legais no medio dunha pandemia, tal e como acontece no CEIP 

Barcelos, é unha política educativa axeitada? 

 

Santiago de Compostela, 21 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/09/2020 10:13:51 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/09/2020 10:14:00 

 

Daniel Castro García  na data 22/09/2020 10:14:11 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Q

xr
qK

m
JL

j9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

6594

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROQxrqKmJLj9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Ramón Fernández Alfonzo, deputada e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en 

Pleno, relativa ás medidas a tomar para recuperar a produción marisqueira da ría de 

Ferrol e protección social e económica ás mariscadoras e mariscadores da ría. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación actual que están a padecer as traballadoras e traballadores do mar na 

ría de Ferrol é extremadamente crítica. Mais as súas circunstancias non son novas e non 

son, senón, máis que a consecuencia, entre outras, da desidia e do abandona das 

distintas administracións que están deixando agonizar un sector, o marisqueiro, que ten 

hoxe unha produción de escasamente un 10% da que existía hai tan só dez anos. 

Das máis de 200 embarcacións diarias de comezos desta década, hoxe non hai 

no banco marisqueiro das Pías nin unha ducia cada día. A que aínda é a zona de maior 

produción de ameixa babosa e fornece de cría ao resto da ría, está en mínimos históricos 

e a toma de decisións inmediatas sobre o seu futuro faise máis urxente ca nunca. 

A viabilidade das tres confrarías da ría está seriamente en risco, o que levou aos 

seus integrantes a manifestarse recentemente, tanto en Ferrol como na Coruña. Gran 

parte das mariscadoras e mariscadores atópanse en situación de baixa prolongada e 

practicamente a totalidade cunha obtención de ingresos que case non lle permite 

sobrevivir e apenas son capaces de pagar a súa cotización á seguridade social. 
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O sumatorio de todos eses casos individuais levan, ademais, aparellado o estado 

cuase de creba das propias confrarías que ven como día a día merman os seus ingresos e 

non albiscan saída aos seus problemas.  

As causas da actual situación son múltiples. A maioría dos bancos marisqueiros 

da ría están altamente degradados por mor de verteduras sen control durante anos, a 

depuración das augas residuais, aínda mellorando a calidade das augas, non recupera os 

bancos, soterrados polos lodos das verteduras, a pouca circulación da auga  entre os 

diques da ponte das Pías que provoca tamén a acumulación de lodos. E, a maiores, 

agora hai que sumar a proliferación dun parásito que afecta á produción da ameixa. 

Mais todos e cada un destes factores son sobradamente coñecidos pola 

Consellaría do Mar e as afectadas e afectados hai demasiado tempo que non perciben 

que se poñan en marcha actuacións para melloralos. 

A situación é tan grave que a día de hoxe xa non se pode remediar con parches 

ou solucións temporais. Agora necesítase axilidade na posta en marcha de medidas 

estritas e constantes  na súa aplicación que, en colaboración coas confrarías, cos 

técnicos e biólogos da Consellaría do Mar e tamén coa estación de bioloxía mariña da 

Graña, permitan a medio prazo obter o maior rendemento posíbel. 

De querer iniciar un verdadeiro proceso de recuperación, ese tipo de medidas 

terían que ir necesariamente acompañadas por outras, como o paro biolóxico, que 

amparen  económica e socialmente ás mariscadoras e mariscadores, xa que o contrario 

levaría ao abandono definitivo da actividade por  grande parte do sector, ao peche de 

entidades e á práctica desaparición do marisqueo na ría. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 
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Está disposto o goberno galego a iniciar de inmediato o proceso de recuperación 

marisqueira na ría de Ferrol ao tempo que a articular medidas de protección económica 

e social con figuras como a do paro biolóxico ás mariscadoras e mariscadores da ría? 

 

Santiago de Compostela, 22 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 22/09/2020 10:50:06 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 22/09/2020 10:50:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, relativa ás medidas a tomar para por fin á situación que esta a 

padecer a flota palangreira galega na actualidade pola acumulación de marraxo sen 

comercializar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A XVIII Convención sobe o Comercio Internacional de Especies Ameazadas de 

Fauna e Flora Silvestres (CITES)  tomou, en agosto de 2019, a decisión de incluír o 

marraxo no eu Anexo II, no que figuran especies que non están necesariamente 

ameazadas de extinción pero que poderían estalo no caso de que non se controle o seu 

comercio. 

Despois da cumbre da Comisión Internacional para a Conservación do Atún 

Atlántico (ICCAT), celebrada en novembro de 2019, o sector fixo unha valoración 

positiva dos resultados da reunión xa que as restricións levadas a cabo non foron tan 

amplas como se agardaba. 

As limitacións impostas pola ICCAT buscan principalmente combater o tráfico 

ilegal de determinadas especies a escala global, así como impoñer sancións aos países 

que non cumpran as normas, de xeito que toda importación, exportación ou introdución 

procedente do mar desas especies debe ser autorizada mediante un sistema de concesión 

de permisos e certificados. 
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Así, o Ministerio de Pesca adaptou a lexislación no mes de xaneiro deste ano e o 

Ministerio de Comercio no mes de marzo, despois de que o Ministerio de Transición 

Ecolóxica emitise o informe previo necesario para respaldar a non perxudicialidade da 

especie. 

A polémica vén pola cantidade que tomou como referencia o MITECO, que non 

se ativo ás cantidades recomendadas polo MAPA, xa por debaixo do que soe capturar a 

flota. 

 O Ministerio de Transición Ecolóxica só respectou as cantidades que o MAPA 

recomendou para o Pacífico. No caso do Atlántico Norte autorizou a comercialización 

de 350 toneladas de marraxo, moito menos das 940 que aconsellaba o Ministerio de 

Pesca. 

Mentres a flota non pescou as toneladas impostas non houbo problemas, mais 

agora os desembarcos superan as cantidades para as que o MITECO emitiu o seu 

informe. 

A flota de palangre de superficie galega vén vendo reducidas ano tras ano as 

súas capturas de marraxo e, neste momento ademais, acumula toneladas de peixe que 

están retidas en portos e frigoríficos sen poder ser comercializadas. 

A preocupación e a desesperación tanto dos produtores como dos 

comercializadores é enorme e a falla de solución áxiles está a converter esa 

preocupación en indignación da propia flota palangreira. Unha flota recoñecida pola 

sostibilidade das súas prácticas e pola súa colaboración co eido científico, contribuíndo 

dende hai moito tempo á obtención de mellores resultados e que dende A Guarda, 

Burela, Marín e Vigo xa ten dado a voz de alarma pola súa extrema situación, de 

consecuencias económicas e sociais  inaceptábeis. 
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Ademais dos gastos que lles supón ás armadoras o almacenamento do marraxo 

hai aínda outra grave derivada desta situación: Son outras flotas as que están fornecendo 

ao mercado, flotas que, paradoxicamente, non contan coas medidas de xestión das que 

dispón a galega. 

En diversas ocasións a Xunta de Galiza ten manifestado publicamente a defensa 

dunha pesquería sostíbel do marraxo e a necesidade  de manter un equilibrio entre os 

aspectos ambientais e socioeconómicos desa pesca. Mais no tocante á situación que está 

a vivir a flota palangreira galega non nos constan nin manifestacións públicas nin 

accións concretas para solucionar a problemáticas pola que está afectada. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que medidas efectuou ou vai efectuar a Xunta de Galiza para reverter a 

situación que está a padecer a flota palangreira galega por mor da acumulación de 

marraxo en portos e frigoríficos e para a ampliación das cantidades de captura da 

especie por parte desa flota? 

 

Santiago de Compostela, 22 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 22/09/2020 13:18:21 

 

María do Carme González Iglesias na data 22/09/2020 13:18:25 

 

Daniel Castro García  na data 22/09/2020 13:18:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela, Isaura Abelairas Rodríguez e Luís Manuel Álvarez Martínez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Unha vez decretado o estado de alarma no mes de marzo, a maior parte dos servizos 

audiovisuais públicos que forman parte da Federación de Organismos de Radio e 

Televisión Autonómicos (FORTA) modificaron a súa programación para ofrecer contido 

educativo dirixido ao público escolar para que servise de reforzo toda vez que os centros 

escolares estaban pechados. 

 

En Galicia, a CRTVG, en colaboración coa Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional, emitiu de luns a venres na segunda canle da TVG (G2) dúas 

horas de programación educativa, difundida tamén pola web. Xa a mediados de abril 

ampliouse no tempo este bloque educativo a tres horas e media. 

 

Se ben é certo que TVE foi a primeira en emitir este tipo de contidos educativos, facíase 

necesario que en Galicia contásemos con contidos propios adaptados á nosa realidade e 

itinerario curricular e, por suposto, na nosa lingua. 

 

As consellarías de Educación e Sanidade publicaron o 31 de agosto o último protocolo 

de actuación  Covid-19 para o ensino non universitario e nel di, no seu punto 8.1: “A 

autoridade sanitaria, en función do número de contaxios, poderá ordenar a corentena 

dun grupo determinado de contactos estreitos do centro escolar, o peche dunha ou 

varias aulas, dun nivel educativo ou do centro educativo na súa totalidade”. 

 

Dada a excepcional e incerta situación deste curso escolar, e sabedores de que a medida 

que vaia avanzado o curso é máis que probable que, como xa está a acontecer, clases 

completas (ou mesmo centros) teñan que gardar corentena, cremos necesario que 

durante este ano -e mentres non se poñan en marcha outro tipo de iniciativas- a canle G2 

da TVG programe de novo este bloque educativo, que servirá de reforzo e apoio aos 

nenos e nenas galegas que teñan que gardar corentena nos seus fogares. 

 

Por todo o exposto a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Ten o Goberno galego prevista a emisión de novo do bloque de contidos educativos en 

horario de mañá na G2? 

 

Pazo do Parlamento 22 de setembro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 10 de setembro de 2020 o goberno central fracasaba ao levar a debate 

o denominado como decreto “de remanentes” e perder a votación polo resultado de 156 

votos favorábeis e 193 desfavorábeis. Tombábase así o Real Decreto-lei 27/2020, de 4 

de agosto, de medidas financeiras, de carácter extraordinario e urxente, aplicábeis ás 

entidades locais que o goberno socialista impulsara sen consenso político nin no 

congreso nin nos concellos. 

Após estes sucesos, o goberno central anunciou a suspensión da regra de gasto 

para 2020 e a remisión dun novo decreto. Porén, acorde coas informacións que se van 

sucedendo, dista tamén de aproximarse a unha solución satisfactoria. 

Baixo o punto de vista do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego as 

necesidades estatais non poden anular as necesidades locais e nun escenario no que a 

Comisión Europea acordou flexibilizar a limitación de endebedamento dos estados 

como consecuencia da crise da Covid os concellos deben recibir tamén un trato flexíbel, 

con independencia de que a nosa aspiración sexa a derrogación da denominada Lei 

Montoro. 
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Neste novo escenario, de apertura dun novo debate, a Xunta de Galiza debe ter 

unha actitude responsable máis alá da súa campaña permanente para confrontar co 

goberno central e debe defender un acceso xusto aos remanentes así como defender a 

reforma do sistema de financiamento local para superar o infrafinanciamento dos 

concellos galegos, pois segundo os últimos datos dispoñíbeis da FEGAMP, os concellos 

galegos reciben o 5,02% a pesar de representaren o 6,24% da poboación total das 

CCAA de réxime común. 

En termos per cápita, cada concello recibe 211,2 euros por habitante fronte aos 

261,4 euros de media estatal; isto é, recibimos 50 euros menos por persoa. Trátase 

dunha situación de discriminación que mesmo se agudiza no caso das grandes cidades 

galegas. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que alternativas está a defender o goberno galego para que os concellos do noso 

país reciban un trato xusto no tocante ao financiamento e acceso aos seus remanentes? 

 

Santiago de Compostela, 22 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
s4

w
M

V
B

gP
T5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

6605

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROs4wMVBgPT5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 22/09/2020 17:52:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Paloma Castro Rey, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Pleno. 

 

Apoiar ao rural precisa de investimentos que permitan desenvolver a súa economía e 

que permitan tamén fixar poboación, e neste caso o arranxo dos 5 Km da LU-741, de 

competencia autonómica,  no termo municipal da Pontenova que une a Pontenova coa 

Fonsagrada sería un impulso importante para as empresas que radican na zona, máis 

necesario agora se cabe pola crise producida pola covid19, e ademais melloraría a 

seguridade da estrada. 

 

Apostar polo rural é tamén apostar por unhas boas vías de comunicación, e neste caso 

este tramo da LU-741, que enlaza coa LU-P-1904, presenta serias deficiencias para 

circular polo  dito tramo. Este treito presenta unha grave deterioración no firme, unha 

situación que empeorou nos últimos anos. Na zona hai varias empresas con moita 

actividade diaria, e a mala situación desta estrada, prexudica, polo tanto,  a economía do 

Concello da Pontenova. 

 

Realizar os arranxos necesarios nesta estrada amosaría un compromiso real cos veciños 

e veciñas da Pontenova por parte da Xunta de Galicia. Compromiso si demostrado pola 

Deputación Provincial de Lugo, que no ano 2018, fixo os arranxos necesarios na estrada 

LU-P-1904 que une A Pontenova coa Fonsagrada, obras consistentes en asfaltado da 

estrada, ampliación e limpeza de cunetas, ademais da instalación de novas sinais para 

mellorala seguridade nese tramo. 

 

É urxente que se arranxen eses 5Km da estrada autonómica LU-741 no termo municipal 

da Pontenova porque ademais de ser perigoso para os usuarios desta estrada prexudica a 

actividade diaria das empresas asentadas na zona. 

 

Por iso as deputadas que asinan preguntan: 

 

Que pensa facer o Goberno galego ante o mal estado da estrada LU-741 no tramo que 

descorre polo concello da Pontenova, que une A Pontenova coa Fonsagrada e que enlaza 

coa LU-P-1904? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de setembro de 2020 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 22/09/2020 16:21:28 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/09/2020 16:21:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego temos denunciado 

reiteradamente as consecuencias negativas para as e os usuarios do avance da 

concentración e oligopolización bancaria. A existencia de cada vez menos entidades 

bancarias e, polo tanto, menos oferta no mercado deriva de forma directa no 

empeoramento dos servizos e condicións que estabelecen as diferentes entidades. 

Durante a última década o sector bancario e financeiro ten sido o foco de 

numerosos escándalos e calotes mediante prácticas abusivas sobre os e as 

consumidoras, especialmente no que atinxe a cláusulas opacas e produtos complexos. 

Desde entón demandas populares e sociais fixeron tomar decisións, as máis das veces 

tímidas, ás distintas institucións europeas, estatais e galegas. Falamos, por exemplo, do 

acontecido coas preferentes ou máis recentemente no tempo coas cláusulas chan.   

Entre as respostas arbitradas cómpre salientar, por exemplo, o Real Decreto-lei 

6/2012, de 9 de marzo, de medidas urxentes de protección de debedores hipotecarios 

sen recursos. Aquí recollíase por exemplo o denominado “código de boas prácticas” 

para a banca, que constitúe unha mostra da insuficiencia e falta de decisión á hora de 

tomárense medidas. Por exemplo, podemos recordar que tardaría varios anos en ser 
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impulsado e que ten entre as súas principais debilidades que a súa aplicación por parte 

das entidades de crédito é voluntaria, o cal abunda sobre a insuficiencia do marco de 

protección. 

Durante os últimos anos puidemos ver como se reducía o número de oficinas 

bancarias, como se reducían os servizos prestados e como aumentaban as comisións por 

servizos. Esta cuestión afectou especialmente aos colectivos máis vulnerábeis da 

sociedade, como aqueles que cobraban prestacións sociais, e fixo precisa a existencia 

dunha “conta básica” para tal efecto mais que a día de hoxe practicamente nin se oferta 

nin se emprega. 

Recentemente, un dos meirandes escándalos na nosa sociedade protagonizounos 

Abanca, a principal entidade do noso país, que durante o Estado de Alarma, nunha 

pandemia sen precedentes, aplicou un cambio de condicións á maioría de clientes e 

comezou a pasar comisións por valor de 50 euros correspondentes a seis meses. A 

resposta social foi importante nas redes sociais e foros de opinión de medios de 

comunicación. Así mesmo, conforme se foron levantando as restricións de mobilidade 

vimos tamén concentracións en varias cidades galegas. 

Agora mesmo, despois da operación de fusión de Caixabank e Bankia, vemos 

como a nova CaixaBank poderá mudar as condicións de numerosos produtos, como por 

exemplo mudar as esixencias para 28 millóns de tarxetas en todo o Estado, cuestión que 

afectará tamén numerosos galegos e galegas. 

Cómpre recordar que Galiza ten competencias exclusivas en materia de consumo 

e ten capacidade e instrumentos para avaliar desde o territorio a evolución e 

cumprimento de toda canta normativa respecto deste ámbito exista de cara a facer 

propostas para incrementar a defensa das e dos consumidores. Porén, neste aspecto, con 
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independencia do gran traballo que realiza o Instituto Galego do Consumo e da 

Competencia, continúa sen haber unha aposta decidida. 

Dende o BNG apostamos por un maior compromiso da Xunta de Galiza con esta 

realidade e coa defensa das e dos consumidores, e non se explica que a estas alturas non 

teña unha actitude proactiva respecto destas cuestión. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que actuacións levou ou vai levar a cabo o goberno galego para evitar o cobro 

de comisións abusivas por parte das entidades bancarias á súa clientela? 

 

Santiago de Compostela, 22 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 22/09/2020 18:40:07 
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Ramón Fernández Alfonzo  na data 22/09/2020 18:40:11 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 22/09/2020 18:40:22 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Juan Carlos Francisco Rivera, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas  de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Instituto Galego de Promoción Económica (Igape) é a axencia, adscrita á 

Consellería de Economía, Emprego e Industria, para o desenvolvemento 

económico de Galicia. 

  

A misión do Igape é a de apoiar todas as actividades que contribúan a mellorar o 

sistema produtivo galego, facilitando os procesos de creación, consolidación e 

crecemento empresarial. 

 

Os obxectivos que pretende levar a cabo pódense concretar en: 

 

•Impulsar a creación de novas empresas e fomentar decididamente o 

espírito emprendedor. 

•Incrementar a competitividade das empresas galegas a través da 

innovación e o desenvolvemento tecnolóxico. 

•Atraer investimento a Galicia. 

•Facilitar a internacionalización. 

•Apoiar a cooperación e os proxectos colectivos de empresas galegas. 

 

Para a consecución destes obxectivos, o Igape pon a dispor  das empresas galegas 

unha serie de axudas para o financiamento do investimento empresarial a través 

de axudas a fondo perdido, préstamos BEI para financiar circulante e 

investimentos e incentivos económicos rexionais. 

 

Na X lexislatura os créditos iniciais consignados nos orzamentos da Xunta de 

Galicia para os anos 2016-2019 acadaron máis de 427 millóns de euros, mentres 

que as obrigas recoñecidas foron de tan só 202 millóns de euros, é dicir, deixaron 

sen executar o 53 % do total dos créditos consignados. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Que valoración fai o Goberno galego desta baixa execución orzamentaria? 

 

Pazo do Parlamento, 23 de setembro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 23/09/2020 11:53:40 

 

Juan Carlos Francisco Rivera  na data 23/09/2020 11:53:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral  en Pleno. 

 

O servizo de transporte escolar, ao igual que o de comedor, é esencial para 

garantir a igualdade de oportunidades e a conciliación da vida laboral, familiar e 

persoal das familias, e máis en momentos de crise como os actuais, nos que os 

poderes públicos deben pór todos os seus recursos a disposición da cidadanía. 

 

Certo é que a normativa -revisable- que regula o transporte escolar limita este 

servizo ao alumnado que viva a máis de dous quilómetros do centro educativo e 

que as paradas están perfectamente delimitadas no itinerario, pero é certo tamén 

que hai moito que non se revisan estas rutas e que moitas delas quedaron xa 

obsoletas ao longo dos anos dado o crecemento e a evolución das vilas e da súa 

poboación. Por esa razón, ao longo destes anos existían paradas autorizadas de 

maneira excepcional para dar cobertura a todas esas familias que o precisaban. 

 

O que non parece lóxico é que a Consellería de Cultura, Educación e 

Universidade, en tempos de pandemia, decida aplicar esta normativa da maneira 

máis restritiva posible e anule determinadas paradas que sen dúbida lle 

facilitaban a vida ás familias. En momentos como o actual, o Goberno galego 

debería mostrar unha total sensibilidade cun colectivo, o escolar, e por extensión 

coas súas familias, que ten por diante un curso máis que complicado. 

 

É o caso do CEIP Felipe de Castro de Noia, a quen este curso a Consellaría 

ordenou que a liña 3 do transporte escolar só efectúe as paradas oficiais, cando en 

todos estes anos realizaba dúas máis, en concreto a parada de ida na Praza 

Marqués de Monroy e a de volta na rúa Vizconde de San Alberto. O acceso a este 

centro noiés é complicado xa que presenta unha costa moi empinada que dificulta 

que as persoas maiores acheguen o alumnado, circunstancia que se agrava máis 

se temos en conta a obriga de empregar máscara de protección. Cabe sinalar aquí 

que estas dúas paradas en absoluto supoñen un desvío na ruta do transporte e que 

ademais existen prazas vacantes no autobús. 

 

Por outra banda, as instrucións recollidas no Protocolo covid-19 publicado o 31 

de agosto recolle no seu punto 13.2: “Con carácter xeral cando se establezan 

limitacións de capacidade dos vehículos quedan suspendidas as autorizacións de 
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carácter excepcional cando non sexa posible transportar a todo o alumnado con 

dereito lexítimo ao transporte (máis de 2 km)”. Tampouco parece xustificarse 

aquí a anulación desas paradas cando non existe ningún tipo de limitación da 

capacidade do vehículo e ademais conta con prazas vacantes, co que ninguén 

quedaría fóra deste servizo.   

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Cales son os criterios que, en tempos de pandemia, aplica a Consellería de 

Educación e Cultura para suprimir paradas de transporte escolar que levan anos 

funcionando? 

 

 

Pazo do Parlamento, 22 de setembro de 2020 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 22/09/2020 18:02:17 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 22/09/2020 18:02:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A residencia de maiores de Burela xestionada pola Xunta de Galicia conta con 88 

prazas, 58 para residentes autónomos e 30 para residentes dependentes. 

  

Familiares de usuarios desta residencia veñen reivindicando (xa levan recollidas 

a día de hoxe máis de 1.000 sinaturas apoiando este petición)  a necesidade de 

dotala dun patio exterior ao aire libre, que poida ser empregado polos usuarios. 

 

Agora que nos atopamos coas limitacións da covid-19 que impide aos seus 

usuarios poder saír da residencia, as familias dos usuarios fan esta petición xa 

que alegan que estar sempre encerrados está  afectando psicoloxicamente ás 

persoas usuarias que se atopan ben e que estaban acostumados a realizar saídas 

diarias. 

 

Os familiares das persoas residentes reivindican que estes maiores conten cun 

patio exterior no que poidan tomar o sol ou estirar as pernas,  nestes momentos 

nos que a pandemia da covid-19 lles impide saír do centro, manténdoos dentro 

dunhas instalacións que non contan con ningún espazo exterior.  Declaran estes 

familiares que: “É unha residencia aberta na que as persoas maiores que están 

ben poden saír, pero coa covid-19 só saíron os días 23 e 24 de xuño porque 

despois pecharon co rebrote que houbo na comarca e agora puideron facelo 15 

días de agosto e volveron a pechar polo aumento dos casos”. 

 

Representantes do grupo de familiares de usuarios da residencia de maiores de 

Burela reuníronse co Goberno do Concello de Burela, que mostrou o seu apoio a 

esta reivindicación, así como a colaboración precisa para que este proxecto se 

converta nunha realidade. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

Que ten previsto realizar a Xunta de Galicia para paliar esta deficiencia? 

 

Pazo do Parlamento, 23 de setembro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A Consellaría de Educación leva anos convocando un programa de axudas á 

etapa de formación posdoutoral coa finalidade de incrementar a incorporación de 

persoal investigador ao sistema de I+D+i galego fomentando a mobilidade 

internacional e posibilitando posteriormente o establecemento dunha liña de 

investigación propia na súa institución de orixe. 

 

Estas bolsas posdoutorais comprenden dous anos de estadía nunha universidade 

estranxeira -obrigatorios de facto para acceder a un posto estable na universidade 

española- e un de retorno nunha universidade galega, con opción a unha 

ampliación doutros dous para iniciar en Galicia unha liña investigadora. Son, xa 

que logo, unha moi boa opción para quen desexa seguir unha vía investigadora 

ligada ás universidades públicas galegas. 

 

Estas axudas adoitan convocarse entre os meses de xuño e xullo, mais a 

convocatoria deste ano 2020 aínda non se realizou aludindo á pandemia global da 

Covid-19 e á falla de garantías no desenvolvemento dunha estadía no estranxeiro. 

O caso é que outras institucións si convocaron programas similares en Europa, 

por suposto con todas as garantías sanitarias obrigadas e sempre que os centros 

de investigación de destino o permitan. 

 

Por iso non parece moi razoable non convocar o Programa na edición deste ano 

2020, que suporía unha importante eiva non só na propia carreira investigadora 

das persoas afectadas senón tamén na mingua  de potencial investigador para o 

noso País. Por outra banda, romper a regularidade das convocatorias de axudas 

provoca que as bolsas perdan atractivo para o persoal investigador ao non poder 

planificar axeitadamente e con tempo a súa solicitude. 

 

Por isto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

Cando vai lanzar o Goberno galego a convocatoria correspondente ao 2020 do 

programa de axudas á etapa de formación posdoutoral? 
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Pazo do Parlamento, 23 de setembro de 2020 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Juan Carlos Francisco Rivera e Julio Torrado Quintela, deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa reposta oral en Pleno. 

 

A Xunta de Galicia, a través da Secretaría Xeral para o Deporte, ten publicado 

mediante Resolución de 15 de xuño de 2020 (Diario Oficial de Galicia 19 de 

xuño do 2020), o Protocolo Fisicovid- Dxtgalego, polo que se establecen 

diversas medidas de índole hixiénico – sanitarias para facer fronte a crise 

provocada pola COVID-19, no ámbito do deporte federado de Galicia, protocolo 

que pretende fixar uns principios básicos e orientadores dos protocolos que 

deben aprobarse respectivamente polo conxunto das Federacións deportivas en 

Galicia. 

 

En calquera caso, o devandito protocolo, non prevé a regulación de ningún tipo 

medidas de cara o inicio da competición federada no que atinxe o deporte de 

contacto, é especificamente no relativo aos deportes que se desenvolven a través 

de equipos federados. 

 

Recentemente, mediante Orde do 17 de setembro de 2020, a Xunta de Galicia 

modifica o Acordo do Consello de data 12 de xuño de 2020, sobre as medidas 

de prevención necesarias para facer fronte a crise sanitaria ocasionada polo 

COVID-19, unha vez superada a fase III do Plan para a transición cara unha 

nova normalidade. 

 

Mediante esta orde, se dispón, entre outras cuestións, que na práctica deportiva 

federada de carácter autonómica deberá manterse a distancia de seguridade 

interpersoal. 

 

 Así mesmo, a citada orde recolle o uso da máscara, na realización de 

adestramentos e na celebración de competicións federadas de ámbito 

autonómica,  tendo en conta  os protocolos das distintas federacións deportivas 

aprobados pola Secretaría Xeral para o Deporte. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, os deputados que asinan formulan a seguinte pregunta para a 

o seu debate en Pleno: 

 

Considera o Goberno da Xunta de Galicia que, diante dos requisitos esixidos 

pola Orde do 17 setembro de 2019, é viable o inicio das competicións federadas 

autonómicas, especialmente no que atinxe os deportes de contacto? 
 

 

Pazo do Parlamento, 23 de setembro do 2020 

 

Asdo.: Juan Carlos Francisco Rivera 

   Julio Torrado Quintela 

Deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Juan Carlos Francisco Rivera  na data 23/09/2020 16:32:39 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, relativa á atención da cirurxía pediátrica en Ourense. 

 

Exposición de motivos 

A sanidade debera ser entendida por parte da Administración galega como un 

servizo público elemental para a boa calidade de vida dos galegos e galegas, máis aínda 

cando falamos da poboación infantil. Porén, para o caso de Ourense as decisións 

durante anos dos gobernos Feijóo camiñaron en dirección contraria. Así as cousas, 

durante os primeiros días do mes de outubro de 2013 coñeceuse publicamente a 

confirmación da decisión unilateral do SERGAS de constituír para a cirurxía pediátrica 

unha área de servizo compartido para a zona sur de Galiza. 

Esta decisión supuxo na práctica que moitas familias e crianzas de Ourense que 

precisen deste servizo fóra da xornada ordinaria e da programación teñan que 

desprazarse a Vigo para o empregar. Para as crianzas e para as persoas da súa contorna 

persoal, desprazarse a Vigo supón un esforzo e unha complicación, máis aínda cando se 

trata de nenos e nenas de fóra da cidade ou das poboacións achegadas á conexión con 

Vigo. 

Desde o BNG entendemos que esta situación non está xustificada e obedece 

unicamente á consolidación de políticas en materia de recortes que vén aplicando o 

goberno do Partido Popular desde a chegada de Feijóo á presidencia da Xunta. Máis 
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aínda, este ano este grupo parlamentar recibiu denuncias de persoas afectadas que 

referiron o empeoramento do servizo chegando a vivir situacións nas que os 

preoperatorios caducaron e se incumpriron os prazos de agarda fixados pola normativa. 

Polo tanto, varios anos despois da implantación do sistema, urxe a súa revisión. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que actuacións levará a cabo a Xunta de Galiza para corrixir que as carencias de 

atención de cirurxía pediátrica no CHUO continúe sendo unha discriminación da 

poboación das comarcas de Ourense? 

 

Santiago de Compostela, 23 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos  

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 23/09/2020 18:02:00 
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Iria Carreira Pazos na data 23/09/2020 18:02:03 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 23/09/2020 18:02:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Pleno, relativa á evolución negativa do crédito en Galiza e as medidas 

para corrixir esta situación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 22 de setembro o Instituto Nacional de Estatística publicaba os datos 

respecto das súas Proxeccións de Poboación 2020-2070. Desde o Grupo Parlamentario 

do Bloque Nacionalista Galego consideramos que é fundamental que o goberno galego 

atenda ás previsións da evolución da poboación do noso país e ao impacto que pode ter 

na nosa economía. 

Os datos amosados polo INE continúan a liña avanzada nos anos anteriores 

polos institutos estatísticos que ofrecen información ao respecto. Neste sentido, 

salientan que Galiza e Castela e León presentarían os meirandes descensos. En síntese, 

podemos sinalar que o estudo recoller como nos próximos tres lustros o noso país 

perdería até 180.000 habitantes, sendo a cuarta comunidade autónoma que máis 

poboación perdería neste período, só por detrás da veciña Asturias, Castela e León e 

Extremadura. 

Esta estatística é prudente respecto do impacto que poida ter a futuro as 

repercusión da crise do coronavirus, que incorporan numerosos factores de incerteza a 

ter en conta. En todo caso, podemos concordar en que a pandemia debe incrementar as 
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nosas alertas sobre unha evolución demográfica e económica non exenta de 

complicacións. 

Aínda que as proxeccións do referido estudo non inclúen información de ámbito 

comarcal ou provincial, se ollamos ás últimas proxeccións do IGE e á tendencia xeral 

do noso país, é lóxico prever un meirande impacto no sur de Lugo e nas comarcas 

ourensáns. Polo tanto, a evolución da demografía e a conxuntura social e económica 

derivada da crise do coronavirus fan prever un impacto profundo en Galiza e na súa 

economía, avanzando nunha Galiza máis desigual no social e no territorial. Esta 

tendencia require dun esforzo en reconducir as políticas económicas aplicadas para frear 

o impacto desta deriva. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que actuacións de rectificación da política económica vai levar a cabo o goberno 

galego diante do impacto que provoca a medio e longo prazo a crise demográfica? 

 

Santiago de Compostela, 23 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 23/09/2020 18:38:06 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 23/09/2020 18:38:09 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 23/09/2020 18:38:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A atención primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de todos os axentes implicados no deseño e 

implementación das políticas sanitarias, incluídos por suposto os propios 

profesionais que traballan no sistema. 

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, dita saturación tivo un maior incremento debido a pandemia da 

Covid-19. Isto vén dunha ineficiente xestión en termos de recursos materiais e 

humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido Popular dende 

a Xunta de Galicia. Ao fío desta situación, veu estando en entredito o modelo 

tanto de xestión como asistencial aplicado en atención primaria. Estas tensións 

entre profesionais e xestores do sistema viu en Galicia un foco específico de 

protestas, concatenándose a folga do persoal dos PAC, as diferentes 

manifestacións multitudinarias e a dimisión de case a totalidade dos xefes de 

servizo de atención primaria do área sanitario de Vigo, a máis grande de Galicia. 

 

A Xunta de Galicia ven de desenvolver un proceso de lavado de cara có cambio 

de Conselleiro de Sanidade e do equipo directivo do Sergas e coa conformación 

de comisións de traballo que, supostamente, terían a capacidade de modificar as 

ineficiencias do sistema e ofrecer solucións para unha reformulación do modelo 

de atención primaria. Non en tanto, o desencanto parece terse consolidado, xa 

que a política do novo conselleiro é unha política continuista do anterior equipo 

e co anuncio xa de medidas antes de recibir as conclusións, e coa non 

concreción a través dos orzamentos dun modelo real de transformación e de 

afrontamento os problemas reais de precariedade e déficit en volume de recursos 

humanos, así como unha necesidade de reorganizar a primeira e darlle máis peso 

dentro do global do sistema sanitario. 

 

O Centro de Saúde do Concello de Vilaboa, ten medicina xeral e pediatría (4 

médicos xerais e 1 pediatra) 1 matrona, 2 administrativos e 3 de enfermaría. A 

non cobertura de ausencias, ben sexa por baixas ou vacacións, xunto có repunte 

da Covid-19 fai  cos habitantes deste concello estean coa metade da plantilla 

habitual e co agravante de non ter pediatra ao estar a persoa titular de baixa de 
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larga duración. Esta situación deriva nunha saturación profunda dos profesionais 

que, sen axuda da consellería de Sanidade, ven como deben asumir o volume 

das súas consultas . 

 

Este problema está causando malestar entre a veciñanza que demanda unha 

solución ao problema. O Sergas dille de palabra ao alcalde que os pais e nais 

leven aos menores a Soutomaior, a consellería de Sanidade explícalles que os 

atenderán aínda que non sexa unha urxencia, para paliar a carencia. Esa non é a 

solución que queren os habitantes desta vila, porque  no inicio do curso escolar 

hai unha maior demanda. 

 

Por todo isto esiximos dende o Grupo  Parlamentario Socialista que se cubran as 

prazas vacantes para dar o servizo sanitario á poboación de Vilaboa, 

principalmente a praza do pediatra. Non existe contestación dende fai meses por 

parte da Consellería de Sanidade, o que amosa unha desidia pola resolución do 

problema. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Que medidas considera a Xunta de Galicia necesarias tomar para mellorar a 

atención de pediatría  dos cativos e cativas de Vilaboa? 

 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro do 2020 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 24/09/2020 10:27:23 

 
Julio Torrado Quintela  na data 24/09/2020 10:27:29 

 
Marina Ortega Otero  na data 24/09/2020 10:27:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Manuel Lourenzo Sobral, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

relativa á discriminación do alumnado de bacharelato con ensino semipresencial. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A consellaría de educación publicou o 16 de setembro de 2020, data 

inicialmente prevista para o inicio do curso, unha orde que prevé a posibilidade de 

ensinanza semipresencial, con carácter excepcional, nas ensinanzas de bacharelato, 

formación profesional e ensinanzas de réxime especial. 

Segundo os datos dispoñíbeis, esta modalidade implantouse en 17 institutos de 

Galiza, 5 deles do concello de Pontevedra, provocando o malestar e a protesta de nais e 

pais e do alumnado, por entender que se produce unha situación de discriminación con 

respecto á maioría dos institutos de Galiza debido á redución de xornada lectiva de 32 a 

15 horas semanais. Ademais, no caso do Sánchez Cantón a docencia será en horario de 

tarde, o que dificulta a conciliación con outras actividades educativas e deportivas. 

Esta situación de docencia semipresencial supón unha evidente desigualdade no 

acceso á educación e un grave prexuízo para a alumnado, que non vai dispoñer de 

atención educativa on line nas 17 horas restantes. E ademais, constitúe un evidente 

incumprimento da normativa vixente, que establece a docencia de 32 horas nos cursos 

de bacharelato. Este feito ten unha maior relevancia neste nivel educativo, 
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especialmente no segundo curso, xa que o estudantado ten que presentarse ás ABAU e a 

menor carga lectiva e redución da docencia presencial pode ter unha incidencia directa 

na preparación dunhas probas que son decisivas para o futuro. 

A solución implantada pola administración educativa responde unicamente a un 

criterio de aforro económico: en lugar de facer desdobres e contratar máis profesorado, 

recórrese a solucións de ensino low cost como a semipresencialidade con horario 

reducido ou a colocación de mamparas. 

Ademais dos evidentes prexuízos para o alumnado que leva consigo esta 

medida, está a producir como efecto derivado perverso o transvase de alumnado de 

bacharelato para centros privados da contorna. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Que medidas vai poñer en marcha o goberno galego para garantir a igualdade e 

a presencialidade no bacharelato, FP e ensinanzas especiais, e nomeadamente no caso 

do alumnado de segundo de bacharelato? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 24/09/2020 13:01:35 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 24/09/2020 13:01:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos, Montserrat Prado Cores e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Pleno, relativa á situación do Plan de Saúde Mental 

anunciado polo Presidente da Xunta no debate de investidura. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación da saúde mental en Galiza, podemos cualificala como mínimo de 

parálise, non ten actuado, non ten atendido as necesidades, non planificou e non adicou 

o orzamento preciso. Foi unha das grandes esquecidas nos 11 anos de Goberno do 

Partido Popular na Xunta de Galiza, algo incomprensíbel dado o enorme número de 

persoas con necesidade de atención e as demoras. Non ten actuado a pesares dos 

indicadores que mostran un medre progresivo, grave empeoramento da mesma na 

poboación, coas consecuencias de sufrimento humano, de perda de vidas e dos custes 

sociais, laborais e sanitarios. 

Durante o debate de investidura, o candidato á Presidencia da Xunta afirmou 

que “nesta lexislatura imos desenvolver o maior Plan de Saúde Mental da nosa historia. 

Crearemos novas unidades(por exemplo no ámbito da atención infantil e xuvenil) e o 

Servizo Galego de Saúde xa ten prevista a contratación de 240 profesionais para poder 

prestar unha mellor atención ás persoas con problemas de saúde mental”. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Cando ten previsto presentar e poñer en marcha cos recursos precisos o Plan de 

Saúde Mental anunciado polo Presidente da Xunta no debate de investidura? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores  

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 24/09/2020 13:37:13 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 24/09/2020 13:37:17 

 

Iria Carreira Pazos na data 24/09/2020 13:37:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral 

en Pleno, relativa á necesidade de negociar o réxime xurídico e retributivo das matronas 

de Atención Primaria. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 1993 publicouse o Decreto do 29 de xullo de Ordenación da Atención 

primaria en Galiza, no que se regula as retribucións de todo o persoal de Atención 

Primaria. Deste decreto quedaron excluídas as matronas, establecendo na disposición 

transitoria cuarta  do mesmo  que “O consello da Xunta de Galiza regulará o réxime 

xurídico e retributivo das prazas de enfermeira obstétrico-xinecolóxicas”. 

26 anos despois, por parte da Xunta non se ten acometido esta regulación, o que 

significa para este colectivo un sistema retributivo baseado nun mapa sanitario do ano 

1989 que non recolle a poboación actual dos concellos, unha perda de máis de 100 euros 

mensuais, non se lle recoñecen conceptos que se lle pagan a outros colectivos: número de 

tarxetas sanitarias, dispersión, illamento, non recoñece a carteira de servizo actual, non 

ter unha ratio de mulleres a atender. En suma unha disfuncionalidade entre os servizos 

prestados e as retribucións percibidas. 

Ao relatado temos que engadir que as necesidades de material das consultas de 

matronas quedaron fóra dos plano de dotación que se está a facer na Atención Primaria, e 
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polo tanto o que teñen é un material obsoleto que que dificulta a atención que teñen que 

prestar. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Non coida que 26 anos desde a publicación do Decreto do 29 de xullo de 

Ordenación da Atención primaria é tempo dabondo para iniciar a negociación do réxime 

xurídico e do sistema retributivo das Matronas de Atención Primaria? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 24/09/2020 14:09:12 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 24/09/2020 14:09:15 
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María Montserrat Prado Cores  na data 24/09/2020 14:09:24 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
0y

A
0z

a1
K

H
0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

6639

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO0yA0za1KH0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Martín Seco García, Patricia Otero Rodríguez e 

Leticia Gallego Sanromán, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Pleno. 

 

A empresa conserveira Thenaisie Provoté, coñecida como “a fábrica de Rons”, 

situada en O Grove e con local tamén en Mos onde se realizan algúns labores 

complementarias para o traballo global, estase a ver nunha situación incerta que 

afecta, fundamentalmente, ás súas traballadoras que suman un número estable en 

torno a 125 pero que, de maneira habitual, increméntase con traballadores 

temporais debido ás cargas de traballo. 

 

A fábrica atópase nun proceso de concurso de acredores, que ameaza con deixar 

na rúa ás traballadoras dunha empresa que resulta fundamental para a poboación 

de O Grove pola súa vinculación co territorio e o volume de traballadores/as 

directos e indirectos afectados/as. 

 

A situación ten posibles saídas, pois foron coñecidas propostas de compra da 

empresa que poderían resolver a situación e afrontar con nova forza un proxecto 

empresarial. Nesta solución existiron moitos axentes que contribuíron, como os 

representantes dos traballadores a través das organizacións sindicais ou o 

Concello de O Grove a través do seu alcalde. Non en tanto a Xunta de Galicia 

estase convertendo nun obstáculo para a solución, pois a intervención do Igape 

está enlentecendo a situación e dificultando unha solución. Polo contrario, 

tampouco ofrece a Xunta de Galicia outra vía para resolver o conflito, polo que 

nin fai nin deixa facer. 

 

A importancia absoluta na vila e na comarca do mantemento da actividade e o 

emprego nesta fábrica é determinante para que todas as administracións poñan 

todo o seu esforzo para resolver a cuestión. 
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Por todo o exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación actual da fábrica de Rons e o 

centro adxunto en Mos de Thenaisie Provoté? 

 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro do 2020 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Martín Seco García 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Leticia Gallego Sanromán 

Deputados e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 24/09/2020 14:23:45 

 
Martín Seco García  na data 24/09/2020 14:23:53 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 24/09/2020 14:24:04 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 24/09/2020 14:24:14 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Patricia Otero Rodríguez e Paloma Castro Rey, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares.  Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre 

ligada. A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior 

parte dos pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia 

de intereses de entidades administrativas distintas como son o Porto e os 

concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo 

amplo espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser da 

súa titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades portuarias 

foron desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados da 

actividade marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio costeiro 

de Galicia, observando case que en cada vila como o Porto é titular dun espazo 

que, en termos xerais, úsase para actividade urbana. Tal é así que en moitas 

ocasións os propios veciños e veciñas descoñecen esta titularidade, e non a 

comprenden, por ser Portos de Galicia titular de terreos que nada teñen que ver 

coa súa actividade. 

 

Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os concellos, 

que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero necesitan de 

autorización e aceptación de Portos, sendo esta unha institución que non 

comprende a necesidade deses usos, retrasa os procesos e/ou os dificulta e 

impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, culturais ou 

deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben situados nas 

vilas costeiras, atopándose con que Portos esixe unha taxas inasumibles e 

considera, discrecionalmente, o seu uso. Pola contra, eses terreos non son 

obxecto da atención de Portos de Galicia, nin do investimento, polo que 

terminan por deteriorarse e acumular lixo, sendo os concellos os que, por 

responsabilidade, terminan por asumir o custo do seu mantemento sen ser 

titulares. 
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Esta inxustiza entre titularidade, utilidade, uso e beneficio, resulta 

incomprensible para a inmensa maioría de Concellos, o que repercute na vida 

cotiá e posibilidades de mellora dos espazos públicos para veciños e veciñas. 

Por esta situación sería necesario iniciar procesos de diálogo para resolver a 

cuestión, voluntarios por concellos, para poder afrontar métodos de reversión 

desas titularidades. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Por que a Xunta de Galicia non procura unha solución á titularidade dos terreos 

portuarios sen uso para actividade portuaria e que teñen clara natureza urbana? 

 

 

Pazo do Parlamento, 23 de setembro do 2020 

 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Paloma Castro Rey 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 24/09/2020 16:07:52 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 24/09/2020 16:07:59 

 
Paloma Castro Rey  na data 24/09/2020 16:08:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

a iniciativa dos deputados ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 20 de abril de 2010, a Xunta de Galiza fixo público o inicio dos trámites para 

a creación do Ente Público Ferroviario de Galiza. Nesta data publicouse no DOG a 

licitación do contrato de servizo para elaborar o proxecto de lei deste organismo, por un 

importe de 180.000 euros. Pasaron máis de 9 anos desde aquel anuncio sen que se dese 

un só paso para facer realidade o proxecto, o que demostra o desinterese do PP pola 

promoción e desenvolvemento da rede ferroviaria interna do país e o tren de cercanías. 

Polo contrario, o que vimos nos anos seguintes foi o peche de estacións, o 

desmantelamento de liñas, a redución de frecuencias e o esmorecemento do ferrocarril 

de cercanías como alternativa fundamental para unha mobilidade máis sostíbel, 

saudábel e segura. A situación das liñas Ferrol-Ribadeo, Coruña-Ferrol, Ourense-

Monforte, Lugo-Sarria ou Vigo-Tui son un bo exemplo do desinterese dos gobernos da 

Xunta e do Estado a respecto do ferrocarril de proximidade. Este panorama desolador 

contrasta co doutras comunidades do Estado que contan con servizo de cercanías, que 

están xestionados pola administración ferroviaria estatal ou por entes propios. 
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Desde o BNG consideramos prioritario que Galiza asuma as competencias na 

súa rede ferroviaria interna, como forma de potenciación do ferrocarril e da 

intermodalidade con outros modos de transporte. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Segue defendendo o goberno galego a necesidade de creación do Ente público 

ferroviario de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 23 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 24/09/2020 16:21:20 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 24/09/2020 16:21:26 
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Alexandra Fernández Gómez  na data 24/09/2020 16:22:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Mercedes Queixas Zas, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

relativa as medidas a tomar diante da vulneración dos dereitos lingüísticos dxs galego 

falantes na Consellaría de Sanidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os galegas e galegos só atopamos dificultades para vivir con normalidade en 

galego. O noso idioma sofre marxinación en ámbitos tan diferentes como no ensino, na 

administración, na xustiza, no audiovisual,  no lecer, medios de comunicación, edición 

de libros... 

Ter unha lingua propia é unha riqueza, é un tesouro. Normalizar a lingua é 

normalizar a existencia plena do pobo galego. 

Por iso é incomprensíbel que o PP, con Feixóo á cabeza, se empeñe en debilitar 

a lingua propio do pobo galego, facendo que perda protagonismo polas políticas de 

desprezo e agresión que practican. 

Dentro do incumprimento xeneralizado por parte  da Xunta de Galiza a 

Consellaría de Sanidade é das que máis denuncias recibe cada ano da cidadanía por 

vulneración de dereitos lingüísticos como reflicte anualmente o informe do servizo A 

Liña do Galego posto en marcha pola Mesa pola Normalización Lingüística. 
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Trátase dunha práctica constante e reiterada que vai desde a sinaléctica nos 

centros sanitarios, os informes entregados xs doentes, a documentación interna, a 

atención tanto telefónica como presencial… 

É inaceptábel que o Goberno galego na vez de impulsar o coñecemento, o uso e 

o respecto dos dereitos lingüísticos das galegas e galegxs sexa o  principal incumpridor, 

e aínda máis cando ese incumprimento se produce nunha situación de tanta 

vulnerabilidade como cando unha persoa precisa de atención sanitaria. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Vai rectificar a Consellaría de Sanidade a súa política de agresión ao idioma 

galego tomando de inmediato todas as medidas precisas para garantir os dereitos 

lingüísticos dxs galego falantes? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Mercedes Queixas Zas 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores  na data 24/09/2020 16:39:31 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 24/09/2020 16:39:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

relativa á modificación dos criterios polos que se fixa unha renda máxima de aluguer 

dentro das bases reguladoras do Programa de bono social.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 12 de febreiro de 2015 o Consello da Xunta aprobou o Plan RehaVita, Plan 

galego de rehabilitación, alugamento e mellora do acceso á vivenda 2015-2020. Un dos 

eixes de actuación deste Plan, en concreto o seu punto terceiro, sinalaba a necesidade de 

crear un programa específico dirixido a dar resposta a aquelas persoas con maiores 

dificultades para o pagamento das rendas de vivendas alugadas.  

Esta estratexia concretouse no Programa de bono de alugamento social que 

establece unha serie de subvencións e cuxas bases reguladoras foron establecidas 

mediante a Orde do 15 de decembro de 2017 e publicadas o 10 de xaneiro de 2018 no 

Diario Oficial de Galicia. Ditas bases foron actualizadas un ano despois mediante unha 

nova orde do 18 de decembro de 2018 e publicada no Diario Oficial de Galicia o 7 de 

xaneiro de 2019.  

O bono do alugueiro foi deseñado como unha axuda directa cunha contía fixa 

que varía atendendo ao concello no que se atope a vivenda. Desta forma as axudas 

pretenden adaptarse ou ter en conta as diferenzas no prezo dos alugueiros que existen 
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entre concellos. Así establécese un máximo variable por concellos, tanto para definir as 

contías das axudas, que varían entre os 175€ e 225€; como para fixar un límite de 

rendas mensuais máximas do contrato de alugamento, que varían entre os 350€ e os 

450€. En principio pode parecer un criterio adecuado para dar unha resposta eficaz ás 

diferentes situacións dentro do mercado do aluguer que se vive en Galiza, mais 

demóstrase insuficiente e limitadora ao non incluír como criterio para o establecemento 

destas contías o número de membros convivintes. De forma que para un mesmo 

concello, poñamos como exemplo Vigo, unha unidade de convivencia formada por unha 

única persoa e outra formada por 4 ou 5 membros, teñen un mesmo límite da renda 

mensual fixada en 450€. Resulta máis que evidente que as necesidades de espazo son 

diferentes nun caso e noutro e que, polo tanto, este parámetro de prezo máximo da renda 

da vivenda debería estar en consonancia co número de membros da unidade de 

convivencia.  

Continuando co exemplo citado, despois dunha pesquisa nun dos buscadores de 

vivenda máis empregado, comprobamos como para o concello de Vigo, cunha renda de 

alugueiro máxima de 450€ só é posible atopar vivendas dun máximo de dúas estancias: 

unha principal e un dormitorio. Polo tanto, cos actuais criterios que definen as bases 

reguladoras, unha familia formada por catro ou cinco membros terían imposible acceder 

a unha vivenda suficiente para cubrir as súas necesidades. Obrigándoa ben a 

deslocalizarse a outro concello, co impacto que isto ten para quen xa se atopa nunha 

situación económica difícil, ou ben a vivir nun espazo reducido e insuficiente.  

O actual contexto de aumento dos prezos da vivenda en alugueiro, especialmente 

nos concellos máis poboados, está a afogar economicamente ás familias traballadoras e 

facendo con que cada vez sexan máis as persoas que non poden acceder a unha vivenda 

digna. A solución ante este aumento dos prezos dos alugueiros non pode vir da man 
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única e exclusivamente de axudas directas e requiren de medidas máis ambiciosas que 

reordenen o parque inmobiliario, intervindo e mobilizando as vivendas baleiras e 

creando un parque público de vivendas suficiente e capaz de ofrecerse como alternativa 

ao mercado privado e, polo tanto, actuando como limitador e regulador dos actuais 

prezos abusivos. 

A pesar de que axudas como a do bono de alugueiro social resultan insuficientes 

ou carentes de estratexia a medio e longo prazo á hora de ofrecer unha alternativa 

habitacional estable para aquelas persoas con dificultades para o pagamento da renda do 

aluguer, deberían cando menos cubrir os obxectivos inmediatos que se fixan e polo 

tanto establecer uns criterios xustos.   

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Creen que o número de convivintes debería ser un criterio a ter en conta á hora 

de fixar a renda mensual máxima de aluguer dentro das bases reguladoras do Programa 

do bono de alugueiro social? 

 

Santiago de Compostela, 24 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 24/09/2020 16:53:14 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 24/09/2020 16:53:22 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

No ano 2006 o Goberno socialista crea a Lei de Promoción da Autonomía Persoal 

e atención ás persoas en situación de dependencia, máis coñecida coma “Lei de 

Dependencia”. Trátase dunha lei que transforma unha realidade silenciada para 

dar solución aos coidados básicos da vida diaria en casos de persoas cunha 

dependencia. 

 

Lamentablemente nos anos de goberno do Partido Popular no Estado, así coma 

nos últimos 11 anos na Xunta de Galicia, fixeron que esta lei sufrira recortes que 

a mudarían por completo. 

 

Os prazos que a Lei establece son 3 meses para a resolución de grao e outros tres 

meses para a resolución do Programa Individual de Atención, ou o que é o mesmo 

180 días como máximo.  

 

En Galicia estamos lonxe de cumprir os prazos que por lei se establecen, polo que 

moitas persoas permanecen en agarda a que cheguen as súas resolucións sen 

percibir a libranza ou servizo que precisan e ao cal teñen dereito. 

 

No últimos anos veuse incrementado a lista de agarda dun xeito preocupante, 

repercutindo negativamente no benestar e nos coidados básicos da vida diaria das 

persoas con dependencia en Galicia. 

 

Ademais atopámonos inmersos nun momento complicado nun contexto da 

pandemia motivada pola Covid-19, que agravaba a situación moito máis se cabe. 

Persoas dependentes, das cales moitas continúan o confinamento nas súas casas, e 

outras moitas con graos III que xa o facían de xeito habitual debido as 

circunstancias. 

 

Por todo elo é urxente que dende Galicia se aporten respostas e solucións a unha 

realidade silenciada, con recursos para atallar a situación coa maior celeridade 

posible. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Pleno: 

 

Considera que a actual dimensión das listas de agarda e tempos de resolución 

existentes por provincias, dende que se rexistran para o inicio de expediente, dan 

unha resposta aceptable ás necesidades existentes na nosa Comunidade 

Autónoma? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 24 de setembro do 2020 

 

  Asdo.: Marina Ortega Otero 

    Julio Torrado Quintela 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 24/09/2020 18:03:11 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Julio Torrado Quintela  na data 24/09/2020 18:03:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A crise do coronavirus está provocando unha caída económica do PIB sen 

precedentes no noso país nun período de paz. No resto do mundo, en maior ou 

menor medida, prodúcese unha situación similar que é altamente probable que se 

vexa agravada pola situación sanitaria, lonxe de estar controlada na maior parte 

dos países. 

 

A caída dos ingresos fiscais e o aumento dos gastos asociados ao coste dos 

ERTE, axudas aos autónomos, gastos extra do sistema sanitario e educativo, etc, 

etc, determinan unha situación financeira de extrema dificultade para todas as 

instancias e niveis territoriais do Estado. 

 

A Unión Europea, consciente da envergadura do desafío, acadou recentemente 

acordos para facer un esforzo de solidariedade sen precedentes, enlazado cos 

fondos Next Generation, que xa antes da pandemia pretendían modernizar e 

dixitalizar a economía europea ao mesmo tempo que se facía unha aposta 

decidida pola transición ecolóxica e enerxética. O financiamento europeo ao que 

poida chegar a acceder España nos próximos anos -absolutamente crucial dada a 

difícil situación das arcas públicas- vai estar condicionada dun xeito aínda difícil 

de precisar pero que irá na liña de examinar a calidade e a execución dos 

proxectos que se pretendan impulsar con ese financiamento. 

 

Nese contexto, é absolutamente fundamental que as administracións e o sector 

público en xeral sexan resilientes e eficientes no uso de recursos públicos cada 

vez máis escasos, o cal choca en Galicia coa ausencia dun sistema de control de 

xestión do gasto da Administración pública autonómica, limitándose as 

intervencións da Xunta a fiscalizar a regularidade administrativa (legalidade e 

dispoñibilidade orzamentaria) sen avaliar a eficacia e a eficiencia (é dicir, a 

consecución dos obxectivos, e o coste e alternativas desa consecución) como 

impón máis que nunca neste momento o principio básico de sometemento á 

obxectividade e ó interese xeral que vén establecido polo artigo 103 da 

Constitución. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
6q

W
ZJ

G
z0

a5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

6657

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO6qWZJGz0a5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1


 

 

 

 

 

Sen control de xestión da Administración pública, sen avaliación e medición 

reais da eficacia e da eficiencia das políticas da Administración autonómica, é 

imposible garantir un certo nivel de resiliencia que se demostra imprescindible 

ante fenómenos como a pandemia que estamos vivindo ou crises máis estruturais 

como a asociada á emerxencia climática ou aos cambios económicos e sociais 

que se están a vivir no século XXI. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 

Pensa o Goberno galego que a Administración autonómica debe mellorar a 

avaliación da eficacia e da eficiencia das políticas públicas ante a situación de 

restrición financeira que impón a actual e grave crise económica e as perspectivas 

dunha lexislatura que vai estar marcada pola  crise sanitaria e económica? 

 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro de 2020 

 

 

 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 24/09/2020 18:09:02 

 

Paloma Castro Rey  na data 24/09/2020 18:09:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A crise do coronavirus está provocando unha caída económica do PIB sen 

precedentes no noso país nun período de paz. No resto do mundo, en maior ou 

menor medida, prodúcese unha situación similar que é altamente probable que se 

vexa agravada pola situación sanitaria, lonxe de estar controlada na maior parte 

dos países. 

 

A caída dos ingresos fiscais e o aumento dos gastos asociados ao coste dos 

ERTE, axudas aos autónomos, gastos extra do sistema sanitario e educativo, etc, 

etc, determinan unha situación financeira de extrema dificultade para todas as 

instancias e niveis territoriais do Estado. 

 

A Unión Europea, consciente da envergadura do desafío, acadou recentemente 

acordos para facer un esforzo de solidariedade sen precedentes, enlazado cos 

fondos Next Generation, que xa antes da pandemia pretendían modernizar e 

dixitalizar a economía europea ao mesmo tempo que se facía unha aposta 

decidida pola transición ecolóxica e enerxética. O financiamento europeo ao que 

poida chegar a acceder España nos próximos anos -absolutamente crucial dada a 

difícil situación das arcas públicas- vai estar condicionada dun xeito aínda difícil 

de precisar pero que irá na liña de examinar a calidade e a execución dos 

proxectos que se pretendan impulsar con ese financiamento. 

 

Nese contexto, é absolutamente fundamental que as administracións e o sector 

público en xeral sexan resilientes e eficientes no uso de recursos públicos cada 

vez máis escasos, o cal choca en Galicia coa ausencia dun sistema de control de 

xestión do gasto da Administración pública autonómica, limitándose as 

intervencións da Xunta a fiscalizar a regularidade administrativa (legalidade e 

dispoñibilidade orzamentaria) sen avaliar a eficacia e a eficiencia (é dicir, a 

consecución dos obxectivos, e o coste e alternativas desa consecución) como 

impón máis que nunca neste momento o principio básico de sometemento á 

obxectividade e ó interese xeral que vén establecido polo artigo 103 da 

Constitución. 
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Sen control de xestión da Administración pública, sen avaliación e medición 

reais da eficacia e da eficiencia das políticas da Administración autonómica, é 

imposible garantir un certo nivel de resiliencia que se demostra imprescindible 

ante fenómenos como a pandemia que estamos vivindo ou crises máis estruturais 

como a asociada á emerxencia climática ou aos cambios económicos e sociais 

que se están a vivir no século XXI. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 

Cales son os recursos dos que dispón o Goberno galego para levar a cabo un 

control de xestión da Administración pública autonómica, é dicir, da eficacia e 

eficiencia das políticas públicas autonómicas? 

 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro de 2020 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 24/09/2020 18:07:43 

 

Paloma Castro Rey  na data 24/09/2020 18:08:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Recentemente o Conselleiro de Cultura, Educación e Universidade fixo 

declaracións relacionadas coas medidas e o esforzo realizado polos  centros que 

imparten ciclos de formación profesional para adaptarse aos requirimentos 

hixiénico-sanitarios derivados da covid-19, para acadar o que denominou 

“talleres seguros”, destacando a complexidade do proceso de adaptación destes 

centros, no que a docencia se desenvolve nun entorno moi semellante a un 

entorno profesional. 

 

Posiblemente, os ciclos de formación profesional foron os estudos máis afectados 

polo peche dos centros educativos durante o confinamento pola covid-19, xa que 

a maioría do alumnado non puido desenvolver a totalidade das prácticas propias 

de cada ciclo formativo. 

 

Para facer fronte á organización do curso 2020/2021, a consellería publicou as 

instrucións polas que se incorporan a declaración de actuacións coordinadas en 

materia de saúde pública aprobadas polo Consello Interterritorial do Sistema 

Nacional de Saúde Pública e a actualización das recomendacións sanitarias do 

comité clínico ao protocolo do 22 de xullo de adaptación ao contexto da covid 19 

nos centros de ensino non universitario de Galicia para o curso 2020-2021, que 

no  caso de ensinanzas de formación profesional establece, como toda indicación 

para estas ensinanzas, que nas previsións de uso destes espazos se deberá detallar 

o uso e hixiene dos elementos e ferramentas que poidan ser utilizadas por 

varios/as alumnos/as e protocolizarase en función das diferentes ensinanzas os 

detalles de utilización do equipamento e a necesidade dun recordatorio continuo 

dos protocolos de prevención. 

 

A Asociación de Centros de Formación Profesional  publicou, no mes de xullo, 

unha serie de recomendacións para establecer, supervisar e garantir os protocolos 

de seguridade sanitaria e de prevención ordinaria para que cada unha das 

actividades formativas que se realizan na formación profesional se realice con 

normalidade o próximo curso. Esas recomendacións no relativo aos espazos 

formativos, propoñían, fundamentalmente: 
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1. Que cada responsable de departamento dunha familia profesional, xunto cun 

consultor especializado, elaborase un protocolo de seguridade para cada proceso 

específico que se leva a cabo nas distintas formacións e familias profesionais. 

 

2. Que se designasen  responsables da prevención de riscos laborais por 

departamento e asignarlles horas para este labor. 

 

3. Que se formase ao alumnado e ao profesorado en protocolos de seguridade 

específicos para protexerse da covid-19. 

 

4. Que se realizase a limpeza e desinfección dos talleres e áreas comúns antes e 

despois de cada clase. 

 

Estamos a falar de recomendacións feitas por unha asociación integrada por 

centros de formación profesional de toda España e na que tamén se integran 

centros galegos. 

 

Por parte dos responsables da Consellería de  Cultura, Educación e Universidade 

non se fixo ningunha aclaración pública sobre a incidencia das medidas tomadas 

para garantir a seguridade sanitaria nos espazos específicos nos que se 

desenvolven as ensinanzas de formación profesional. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 

Deu a  Consellería de  Cultura, Educación e Universidade algún tipo de pauta, 

recomendación ou directriz sobre a organización dos espazos específicos nos que 

se desenvolven as ensinanzas de formación profesional de forma que se 

convertesen en “talleres seguros”? 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro de 2020 

 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 24/09/2020 17:16:41 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 24/09/2020 17:17:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noa Díaz Varela e Luís Manuel Álvarez Martínez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno 

 

O parque do Pasatempo de Betanzos é un dos monumentos máis singulares de Galicia e 

mesmo de España. 

 

Pensado e realizado como un parque enciclopédico público polo benfeitor emigrado na 

Arxentina Juan García Naveira, coa colaboración do seu irmán, foi iniciado en 1893 e 

rematado en 1914 e nel os irmáns Naveira querían ensinar aos nenos e nenas como era o 

mundo que eles coñeceran nas súas múltiples viaxes. Nese senso é un parque didáctico, 

precursor dos parques temáticos, onde existen elementos de Exipto, a muralla chinesa, o 

canal de Panamá, estatuas romanas, esculturas de famosos escritores, a estatua da 

Caridade, a fonte das Catro Estacións..., e tamén inventos da tecnoloxía do momento 

porque alí está un dirixible, moito antes de que en Galicia voase ningún. Todo para 

reflectir lugares e feitos do mundo e da cultura universal, como afirma Alfredo Eiras. 

 

E ademais era un lugar de esparcemento con máis de 9 hectáreas de extensión, labirintos 

vexetais, estanques, reloxos con distintos usos horarios, grutas subterráneas... incluso 

tivo un parque zoolóxico. 

 

Foi unha iniciativa novidosa e única no seu xénero, que figuraba en todas as guías de 

viaxe do seu tempo. 

 

O Concello de Betanzos solicitou ante a Xunta de Galicia a declaración do parque do 

Pasatempo coma Ben de Interese Cultural o 17 de marzo de 2017, expediente que 

tardou en resolverse case tres anos, aprobado o Decreto o 6 de febreiro de 2020 polo 

Consello da Xunta  como ben inmoble coa categoría de xardín histórico. como un dos 

máximos expoñentes do eclecticismo en Galicia 

 

O conselleiro de Cultura e Turismo, en declaracións aos medios indicou que “A Xunta 

traballará na redacción dun proxecto integral de rehabilitación, buscando para iso 

financiación exterior", aludindo ás axudas estatais e precisando que as achegas a 

maiores que sexan precisas financiaranse ao 50 % entre o Concello e a Xunta de 

Galicia. 

 

A alcaldesa de Betanzos recordoulle que, da primeira fase, a máis urxente, xa está 

elaborado o proxecto e que xa hai orzamento, e a Deputación Provincial da Coruña 

aprobou o pasado 17 de setembro un investimento de 500.000 euros para iniciar a 

recuperación do parque. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan preguntan: 

 

 

Cal é a contía orzamentaria que vai achegar a Xunta de Galicia para acometer a 

recuperación do parque? 

 

 

Pazo do Parlamento, 24 de setembro de 2020 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 24/09/2020 18:20:35 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 24/09/2020 18:20:49 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 24/09/2020 18:21:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 155.5 do Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, polo trámite de 

urxencia. 

 

Xustificación da urxencia 

A urxencia vén motivada polos últimos acontecementos de bloqueo da situación 

de Alcoa San Cibrao e as súas repercusións para Galiza 

 

Exposición de motivos 

Desde que o 17 de outubro do 2018 a empresa Alcoa anunciara aos cadros de 

persoal de Coruña e Avilés así como publicamente a súa intención de pechar as 

instalacións da empresa foron diversas as demandas das e dos traballadores e os debates 

políticos arredor de como arbitrar unha saída que supoña o mantemento dos postos de 

traballo e da actividade industrial, ao considerar o sector do aluminio como estratéxico. 

Unha preocupación e unha mobilización que se estendeu a Alcoa-San Cibrao, que desde 

entón tivo enriba a espada de Damocles dun posíbel peche e que afrontou diversos 

episodios de redución da produción. 

No verán de 2020 fóronse precipitando os acontecementos e malia que o 13 de 

agosto Alcoa adoptaba o compromiso de asumir o papel de mediación das 

administracións galega e estatal para unha posíbel compra, a realidade dos feitos 
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posteriores amosou a pouca disposición do grupo malia a existencia de ofertas sobre a 

mesa. 

Nestas circunstancias extremas cómpre activar todas as alternativas posíbeis 

para evitar un peche que tería unhas consecuencias brutais e optar porque os poderes 

públicos asuman a necesidade de ter un papel activo na economía e apostar pola 

intervención pública, viábel no ordenamento xurídico galego, estatal e europeo. 

 

Diante disto, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego, a través do 

deputado asinantes, formula a seguinte pregunta para a súa resposta oral ante o Pleno, 

polo trámite de urxencia: 

Que actuacións está a defender o goberno galego diante da crise de Alcoa? 

 

Santiago de Compostela, 28 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Daniel Castro García  

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Daniel Castro García  na data 28/09/2020 13:21:37 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e Martín Seco 

García, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 155.5 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa  resposta oral 

urxente en Pleno. 

 

Xustificación da urxencia: A urxencia vén motivada pola situación de crise 

na planta de Alcoa en San Cibrao e a necesidade urxente de coñecer as 

medidas do Goberno galego ante esta situación. 

 

Alcoa quedou sen escusas e rompeu as negociacións de xeito unilateral e sen 

xustificación, pechándose en banda para no vender a Liberty a fábrica de 

Aluminio de San Cibrao. 

 

Despois de moito tempo negociando tanto administracións como os sindicatos, 

Alcoa xogou co futuro das persoas traballadoras e da comarca da Mariña. O seu 

nulo desexo de chegar a un acordo de venda demostra que carece de calquera 

outro interese que o seu propio beneficio. 

 

Esta decisión é unha proba da mala fe na actuación da multinacional, que opta 

polo peche e a perda de centos de empregos directos e máis de mil indirectos. 

 

De levarse a cabo a decisión suporía un forte golpe económico e social para a 

comarca da  Mariña e da provincia de Lugo, pola que é necesaria a máxima 

implicación e cooperación de todas as administracións implicadas. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta urxente para o seu debate en Pleno: 

 

Que actuacións está a desenvolver o Goberno galego en relación coa situación da 

factoría de Alcoa, en San Cibrao (Lugo)? 

 

  Pazo do Parlamento, 28 de setembro do 2020 

 

  Asdo.: Patricia Otero Rodríguez 

    Luís Manuel Álvarez Martínez 

    Martín Seco García 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

  Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 28/09/2020 18:03:03 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 28/09/2020 18:03:17 

 
Martín Seco García  na data 28/09/2020 18:03:26 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Martín Fernández Prado, Alberto Pazos Couñago, 
Elena Candia López, Ramón Carballo Páez, Marisol Díaz Mouteira, Daniel Vega 
Pérez e Borja Verea Fraiz deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 155.5 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
pleno polo trámite de urxencia. 

Motivación da urxencia 

A urxencia vén motivada polos resultados, coñecidos na última semana, do que supuxo 
a implantación do Plan de Transporte Metropolitano na área de Vigo e a proposta feita 
pola Xunta para prorrogalo nos vindeiros catro anos dados os beneficios para os 
veciños que este plan leva asociados.  
 
Nos últimos anos o Goberno galego está a apostar de xeito decidido polo transporte 
público de viaxeiros, seguro, moderno, eficiente e económicamente accesible. Un 
transporte público que ademais de fomentar e facilitar a mobilidade das persoas, para o 
que se está a incrementar de xeito paulatino o número de liñas e servizos, contribúa á 
redución das emisións contaminantes á atmósfera. 

Un exemplo desa aposta é o Plan de Transporte Metropolitano de Galicia que está 
implantado nas áreas da Coruña, Ferrol, Santiago, Lugo e Vigo. Un plan que está a 
funcionar con éxito e que ofrece importantes aforros aos seus usuarios. 

Concretamente, a semana pasada celebrouse unha nova xuntanza da Comisión de 
seguimento do Plan de Transporte Metropolitano na área de Vigo. Nesa xuntanza a 
Xunta e os concellos integrados fixeron balance dos beneficios acadados nos anos que 
leva en funcionamento. A Xunta tamén propuxo un novo convenio para poder garantir o 
funcionamento deste plan social nos vindeiros catro anos.  

En aras de coñecer, polo miúdo, o balance do que ten suposto o Plan de Transporte 
Metropolitano, concretamente na área de Vigo, os deputados e deputadas asinantes 
formulan a seguinte pregunta oral en Pleno: 

Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre a implantación do Plan de Transporte 
Metropolitano de Galicia na área metropolitana de Vigo? 

Santiago de Compostela, a 28 de setembro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 28/09/2020 18:12:24 

 
Martín Fernández Prado na data 28/09/2020 18:12:35 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 28/09/2020 18:13:18 

 
María Elena Candia López na data 28/09/2020 18:13:30 

 
Ramón Carballo Páez na data 28/09/2020 18:13:43 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 28/09/2020 18:14:34 
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Daniel Vega Pérez na data 28/09/2020 18:14:45 

 
Borja Verea Fraiz na data 28/09/2020 18:15:36 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Miguel Tellado Filgueira, Ramón Carballo Paéz, Marisol Díaz 
Mouteira, Martin Fernández Prado, Daniel Vega Pérez Borja Verea Fraiz deputadas 
e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 155.5 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral en pleno polo trámite de urxencia. 

 

Motivación da urxencia 
 
A necesidade do Goberno de posicionarse ante esta cuestión de relevancia para a 
economía galega. 
 
O domingo 27 de setembro expirou o prazo para a negociación da venta das fábricas 
de Alcoa na provincia de Lugo. Nestas semanas, Alcoa rexeitou de maneira sistemática 
todas as ofertas que se puxeron sobre a mesa, tanto desde o grupo Liberty House 
como desde o Goberno para comprar temporalmente a planta e vendela 
inmediatamente a continuación a Liberty.  
 
Desde o Grupo Popular estamos convencidos de que a situación pódese reconducir 
coa axuda de todas as administracións implicadas e de que Alcoa aínda está a tempo 
de recapacitar e  reflexionar sobre as consecuencias que a súa decisión terá para os 
seus traballadores, as súas familias e toda a comarca da Mariña.  
Por isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 
Como valora o Goberno galego a ruptura das negociacións para a venta das plantas de 
Alcoa na Mariña lucense? 
 
 
 

Santiago de Compostela, 28 de setembro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 28/09/2020 18:25:29 

 
Miguel Angel Tellado Filgueira na data 28/09/2020 18:25:57 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 28/09/2020 18:26:17 

 
Ramón Carballo Páez na data 28/09/2020 18:26:33 

 
Martín Fernández Prado na data 28/09/2020 18:26:52 

 
Daniel Vega Pérez na data 28/09/2020 18:27:03 
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Borja Verea Fraiz na data 28/09/2020 18:27:15 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
4t

hS
R

hv
Y

V
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

6675

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

I1
Q

A
N

pS
b1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO4thSRhvYV1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHI1QANpSb1


 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez, portavoz do Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152.2 do Regulamento da Cámara, 

presenta ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno 

dirixida ao Sr. Presidente da Xunta de Galicia. 

 

Sr. Presidente, que valoración fai vostede da crise municipal no concello de 

Ourense que afecta á xestión e coordinación das distintas administracións na 

terceira cidade máis grande de Galicia, ante os retos neste contexto de pandemia? 

 

Pazo do Parlamento, 28 de setembro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 28/09/2020 18:03:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Ana Pontón Mondelo, portavoz do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 152.2 do 

Regulamento da Cámara e das normas supletorias do 17 de marzo de 2015, 

formula a seguinte PREGUNTA dirixida ao Presidente do Goberno, para a súa 

resposta oral en Pleno. 

 

PREGUNTA AO PRESIDENTE: 

Que vai facer o seu goberno para paliar a crise industrial que vive 

Galiza, nomeadamente ante a grave situación de Alcoa? 

 

Santiago de Compostela, 28 de setembro de 2020 

 

Asdo.: Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Ana Pontón Mondelo na data 28/09/2020 18:21:36 
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